
Rada Miejska Gminy Osieczna 
 

 

PROTOKÓŁ  NR  XIV.2019 

 

przebiegu obrad XIV sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 30 grudnia 2019 r.               

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Osieczna 

 

 

 

 

Obrady rozpoczęto 30 grudnia 2019 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:35 tego 

samego dnia. 

 

Obradom XIV sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan 

Roman Lewicki. 

 

 

 

Na stan 15 Radnych w obradach XIV sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna udział wzięło                       

15 Radnych, tj.: 

1. Mirosław Stanisław Forszpaniak 

2. Zbigniew Forszpaniak 

3. Jarosław Glapiak 

4. Renata Helena Helińska 

5. Robert Przemysław Jaraczewski 

6. Paula Juskowiak 

7. Jakub Jacek Kolberg 

8. Marek Kozak 

9. Krystyna Stanisława Krajewska 

10. Roman Paweł Lewicki 

11. Sebastian Łagoda  

12. Mariusz Marek Mikołajczak 

13. Ewa Pietraszewska 

14. Przemysław Skowronek 

15. Robert Skrzypek 

 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji oraz powitanie Radnych i Gości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Otwieram XIV sesję Rady Miejskiej Gminy Osieczna. Dziś 30 dzień grudnia 2019 r. Witam 

całą rodzinę samorządową, Państwa Radnych, Pana Burmistrza ze współpracownikami, 

Państwa Sołtysów, Pana Tomasza Nadolnego - informatyka. Informuję, że tak jak sobie 

założyliśmy o dzisiejszej sesji poinformowani zostali Radni Rady Powiatu, jak mniemam 

ważne obowiązki sprawiły, że dzisiaj nie mogą być z nami.  

Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Rada Miejska jest w komplecie, w związku z czym decyzje podejmowane przez Radę 

Miejską będą miały moc prawnie wiążącą.  
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Lista obecności Radnych na XIV sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna stanowi załącznik               

nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności Gości na XIV sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 2 

do niniejszego protokołu. 

Ad. 3. Informacja o porządku obrad XIV sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Państwa przystępujemy do realizacji dzisiejszego planu sesji. Otrzymaliśmy porządek 

obrad, do którego otrzymałem informację od Pana Burmistrza, że Pan Burmistrz proponuje 

wprowadzić zmiany. W związku z czym oddaję głos Panu Burmistrzowi. Prosimy                          

o przedstawienie tych zmian.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dziękuję. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, proponuję następujące zmiany w porządku 

obrad dzisiejszej sesji. Wyłączenie punktu 6, tj. informacja Burmistrza o jego działalności              

w okresie międzysesyjnym oraz dodanie następujących punktów. Podjęcie uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji zgłoszonej przez mieszkańców Świerczyny dotyczącej podjęcia działań 

zmierzających do niewydawania zgody na budowę budynków magazynowych na działkach      

nr 490/100 oraz 490/101położonych w Świerczynie. I kolejne dwa punkty, tj. podjęcie 

uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2019 r. i podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2019            

-2028. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Czy ze strony Państwa Radnych są uwagi do proponowanych zmian? Proszę Pan 

Radny Przemysław Skowronek. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Ja mam pytanie do Pana Burmistrza. Czy mógłbym się dowiedzieć, w którym dniu wpłynął 

do Rady Gminy wniosek o wniesienie uchwały o petycji? Dziękuję. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Musielibyśmy to sprawdzić.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Ja mogę poczekać. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Udzielę Panu odpowiedzi jak będę miał informację. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dobrze, dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pan Radny prosi o informację ale nie składa wniosku formalnego, który mógłby mieć wpływ, 

jak rozumiem przy braku chętnych do zabrania głosu w tym punkcie, na głosowanie nad  

proponowanym porządkiem obrad, w sensie porządku, który otrzymaliśmy plus zmiany 

zaproponowane przez Pana Burmistrza.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Powiem tak, odpowiedź jest uzależniona od mojego głosowania, jeżeli otrzymam odpowiedź 

wtedy będę gotowy do głosowania.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dobrze, proszę Państwa ogłaszam 5 min przerwy.  

 

PRZERWA 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Państwa wznawiam obrady. Panie Burmistrzu. 
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Szanowni Państwo w odpowiedzi na pytanie Pana Radnego Skowronka pragnę stwierdzić, że 

w uzasadnieniu do projektu uchwały, którą mam nadzieję Wysoka Rada będzie dzisiaj 

procedować, mamy odpowiedź na pytanie, które zadał. Jest tam literalnie napisane, że w dniu 

9 grudnia br. do Przewodniczącego Rady Miejskiej Gminy Osieczna wpłynęła petycja 

mieszkańców wsi Świerczyna, itd., czyli odpowiadam 9 grudnia tego roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Pan Radny Przemysław Skowronek. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dziękuję za odpowiedź, nie jestem usatysfakcjonowany tą odpowiedzią ale wiem jak będę 

głosował. Nie wstrzymuję dalszej procedury. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

9 grudnia wpłynęło pismo i to mamy zapisane w dokumentach.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Jeżeli tak mówimy, to zadam jeszcze jedno pytanie. Kiedy Radni się dowiedzieli o tej petycji?  

Czy Radni nie powinni się dowiadywać w ogóle o petycji, skardze? Takie jest moje pytanie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Panie Mecenasie, proszę o pomoc. Ja otrzymując pismo, które wpływa i jest potraktowane 

jako petycja, skarga albo wniosek, w sposób dla mnie niepozostawiający wątpliwości 

przekazuję właściwej Komisji Skarg, Petycji i Wniosków, celem rozpatrzenia. 

Radca prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Mogę odpowiedzieć na Pana pytanie ponieważ byłem przy tym, jak Pan Przewodniczący 

otrzymał tą petycję. Rozmawialiśmy na ten temat m.in. o tym, co jest jej przedmiotem, i że 

kieruje tą petycję do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

To jest kompetencja Przewodniczącego Rady, w związku z czym wydaje mi się, że 

postąpiłem zgodnie z prawem. Proszę Państwa, za każdym razem, kiedy otrzymam pismo, 

które nosi znamiona skargi, petycji albo wniosku, to w świetle uregulowań prawnych, od tej 

kadencji, kiedy funkcjonuje specjalna komisja, która rozpatruje tego rodzaju pisma, ja bez 

zbędnej zwłoki, nie czekając, aż będzie sesja, która mogłaby postąpić tak samo, czyli 

powtórzyć decyzję Przewodniczącego albo nie, ja żeby skarżący, piszący petycję, piszący 

wniosek byli usatysfakcjonowani jak najszybszą odpowiedzią, nie czekam i nie będę czekał 

dopóki będę Przewodniczącym i będę przekazywał to właściwej rzeczowo Komisji Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dobrze czyli wnioskuję z tego, że Radni nie muszą być informowani o żadnej skardze,                    

o żadnej petycji, tak? Komisja dostaje i dopiero dowiadujemy się o tym na dwa dni przed 

sesją, na której ma być uchwalenie uchwały, tak? Tak to zrozumiałem. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Panie Mecenasie proszę o pomoc w odpowiedzi na pytanie.  

Radca prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Zgodnie z ustawą ta petycja jest opublikowana na naszej stronie internetowej. Po wpłynięciu 

została zamieszczona informacja, że taka petycja wpłynęła do Urzędu. Ja nie sądzę, że można 

powiedzieć, że ktokolwiek ukrywał tą petycję.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Ja nie sugeruję, że ktoś coś ukrywa, a czy jest umieszczona to sprawdzę. Dziękuję za 

odpowiedź.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Jasne. Proszę Państwa, nie ma wniosku formalnego, jeżeli chodzi o porządek obrad,                       

w związku z czym wydaje mi się, że możemy przystąpić do głosowania nad porządkiem 

obrad proponowanym i zmienionym przez autopoprawki Pana Burmistrza. Proszę Państwa, 

rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za tym, żebyśmy pracowali według 

przedstawionego porządku obrad, proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk. 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Czekam na wyniki głosowania. Proszę 

Państwa przyjęliśmy proponowany porządek obrad stosunkiem głosów 14 „za” (Forszpaniak 

Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, Jaraczewski Robert, 

Juskowiak Paula, Kolberg Jakub, Kozak Marek, Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, 

Łagoda Sebastian, Mikołajczak Mariusz, Pietraszewska Ewa, Skrzypek Robert), 1 „przeciw” 

(Skowronek Przemysław) i 0 „wstrzymujących się”. W związku z czym możemy przystąpić 

do realizacji przyjętego porządku obrad.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie zmiany porządku obrad stanowi załącznik                

nr 3 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Ogłaszam chwilę przerwy ale proszę pozostać na miejscach, a Pan Inspektor w tym czasie 

przygotuje przegłosowany przez nas porządek obrad według, którego będziemy pracować. 

Mam taką prośbę. Proszę przypilnować siebie nawzajem, żebyśmy mówili do mikrofonu, 

żeby nie było problemów, kiedy będziemy zabierać głos, bo po to właśnie jest ten sprzęt. 

Dziękuję. Proszę Państwa, wznawiamy obrady.  

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
W punkcie 4 mamy przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. Przystępujemy do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z obrad poprzedniej sesji. Proszę Państwa, 

rozpoczynamy głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu                              

z poprzedniej sesji, proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk. Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? Dziękuję. Protokół został przyjęty 14 głosami „za” (Forszpaniak 

Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, Jaraczewski Robert, 

Juskowiak Paula, Kolberg Jakub, Kozak Marek, Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, 

Łagoda Sebastian, Mikołajczak Mariusz, Pietraszewska Ewa, Skrzypek Robert), przy                       

1 „wstrzymującym się” (Skowronek Przemysław) i 0 głosach „przeciwnych”. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia protokołu z obrad poprzedniej sesji 

stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Proszę Państwa zrealizowaliśmy punkt 4. 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
W punkcie 5 mamy informację Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych                   

w okresie międzysesyjnym. Ja tylko w tym punkcie powiem, że Pan Burmistrz wykazał się 

lepszym refleksem niż ja i zaproponował zniesienie punktu dotyczącego jego informacji. Czas 

od poprzedniej sesji był tak krótki, że ograniczę się, jeśli Państwo pozwolą tylko do 

stwierdzenia, że w tym czasie mimo, że to było 11 dni byłem na dyżurze, brałem udział we 

wspólnym posiedzeniu komisji, która pracowała nad budżetem. Wykorzystam fakt, że jestem 

przy głosie i powiem, że w sobotę byliśmy na przeuroczej uroczystości w Jeziorkach. 

Dziękujemy Panu Sołtysowi i całej społeczności Jeziorek za miłe przyjęcie i uroczystość. 

Wszyscy cieszymy się z tego, że cała nasza społeczność gminna i cała społeczność Jeziorek 

ma taką dobrą, udaną inwestycję, która jesteśmy przekonani, ja jestem przekonany, będzie 

dobrze wykorzystywana przez następne lata. Na tej uroczystości usłyszałem taki głos,                        
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którym się z Państwem podzielę. Fajnie, że społeczność Jeziorek przez ostatnie lata tak sobie 

z władzami Gminy ułożyła, że najpierw wybudowano ścieżkę rowerową następnie kanalizację 

a na końcu, żeby było dokąd zmierzać świetlicę, a nie na przykład odwrotnie. Rzeczywiście, 

jeżeli chodzi o hierarchię, takie cywilizacyjne wymogi, to tylko się cieszyć, że to tak się nam 

wszystkim udało zrobić przy odpowiedniej roli niektórych z nas. To tyle proszę Państwa, jeśli 

chodzi o moją informację z działań międzysesyjnych. 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Ad. 6. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Proszę Państwa w punkcie 6 – zgłaszanie interpelacji przez Radnych. Kto z Państwa chciałby 

zgłosić interpelację? Jeśli nie ma chętnych w punkcie 6, to przechodzimy do punktu 7. 

Ad. 7. Zapytania Radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zgłosić zapytanie? Nie ma. Proszę Państwa ja mam dwa 

zapytania, które przedstawię. Te zapytania są powtórzeniem moich pytań, które miały miejsce 

na komisji przy dyskusji o wydatkach, kosztach funkcjonowania naszego Samorządu w roku 

2020. Ja dostałem na Komisji odpowiedź, nie tylko ja, tylko wszyscy uczestnicy tej komisji, 

ustnie od Pana Burmistrza ale w związku z tym, że nie dostałem pisemnie tych odpowiedzi, to 

pomyślałem sobie, że nie zaszkodzi, jeśli poproszę o taką odpowiedź w trybie przewidzianym 

w Statucie, w formie pisemnej. I tak. Pan Stanisław Glapiak Burmistrz Gminy Osieczna.               

W trybie przewidzianym w Statucie Gminy Osieczna proszę o udzielenie informacji                       

w następujących sprawach. U progu 2020 r. powszechne w samorządach w Polsce są obawy   

o skalę rosnących wydatków w kontekście choćby zmiany w przepisach, które mogą 

skutkować zmniejszeniem kwot wpłacanych z budżetu państwa na rachunki gmin (udział               

w PIT-cie, zniesienie PIT-u do 26. roku życia, wyższe koszty uzyskania, itd.). To wszystko 

może skutkować tym, że my jako Gminy możemy dostać mniej pieniędzy. Dla jasności                     

i przejrzystości obrazu stanu finansowego naszej Gminy wydaje się zasadne znać skalę 

decyzji finansowych podejmowanych przez Samorząd i ich konsekwencje po stronie 

wydatków, dlatego proszę o:  

1. Informację na temat wysokości dodatków funkcyjnych osób zarządzających (kierownicy, 

dyrektorzy i ich zastępcy) oświatą. Proszę o informację, w jakiej wysokości dodatki 

otrzymywały te osoby przed nowelą uchwały regulującej ich wysokość, którą to nowelę 

uchwaliliśmy w sierpniu 2019 roku i w jakiej wysokości są te dodatki na dzień 30 grudnia 

2019 r.  

2. Proszę o informację na temat wysokości wynagrodzeń osób zatrudnionych w Urzędzie 

Gminy w Osiecznej, np. najniższe, najwyższe i średnie wynagrodzenie w kontekście 

planowanej w projekcie budżetu 7% podwyżki tych wynagrodzeń w 2020 roku. 

Z wyrazami szacunku Roman Lewicki. Tak jak mówię Pan Burmistrz odpowiadał na te moje 

pytania w czasie Komisji, ale ja przyznam, że wolę w tej sytuacji mieć to na piśmie. Ja się 

trochę pogubiłem, niewiele zapamiętałem, a w moim przekonaniu są to ważne dane                          

w kontekście wspólnego naszego liczenia publicznych pieniędzy, dlatego mam nadzieję, że 

nie proszę o zbyt wiele. Proszę o odpowiedź pisemną na te zapytania. Czy ktoś z Państwa? Ja 

Panu Burmistrzowi pozwolę sobie przekazać te zapytania po sesji. Czy ktoś z Państwa jeszcze 

w punkcie zapytania? Nie widzę. 

Zapytania Przewodniczącego Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pana Romana Lewickiego 

stanowią załącznik nr 6 i 7 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Państwa zatem zrealizowaliśmy punkt 7. 
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Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Osieczna na lata 2020-2028.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 8 mamy podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Osieczna na lata 2020-2028. Czy mają Państwo Radni pytania do projektu 

tej uchwały? Nie widzę. Proszę Państwa, mamy przed sobą projekt uchwały numer kolejny 

Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 30 grudnia w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2020-2028. Pan Burmistrz. Proszę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni, Drodzy Goście! Chciałbym prosić                         

o możliwość przytoczenia opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz mojej odpowiedzi związanej z tą opinią. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dobrze. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jeżeli jest przyzwolenie, to proszę Pana Sekretarza Gminy Osieczna o przeczytanie opinii. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Panie Sekretarzu, oddaję Panu głos. 

Sekretarz Gminy Osieczna Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia                        

16 grudnia 2019 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Osieczna na lata 2020-2028. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej                

w Poznaniu wyznaczony zarządzeniem Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

z dnia4 marca 2019 r. w osobach Danuta Szczepańska, Zdzisław Drost, Beata Rodewald                    

-Łaszkowska działając na podstawie odpowiednich przepisów ustawy o regionalnych izbach 

obrachunkowych w związku z przepisami ustawy o finansach publicznych, wyraża                           

o przedłożonym przez Burmistrza Gminy Osieczna projekcie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2020-2028 opinię negatywną. Uzasadnienie. Projekt uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2028Gminy Osieczna został przedłożony 

tutejszej Izbie w dniu 22 listopada 2019 r. Wydając niniejszą opinię Skład Orzekający 

zapoznał się m.in. z następującymi dokumentami będącymi w posiadaniu Izby: projektem 

uchwały budżetowej na 2020 r., uchwałą w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Osieczna na lata 2019-2028, uchwałą budżetową na 2019 rok, uchwałami 

okołobudżetowymi mogącymi mieć wpływ na zadłużenie jednostki, sprawozdaniami 

budżetowymi sporządzonymi według stanu na dzień 31 grudnia 2018 r. i 30 września 2019 r. 

Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej zawiera dane wymagane 

przepisami art. 226 ustawy o finansach publicznych. Planowane wielkości budżetowe                     

w latach objętych prognozą zapewniają przestrzeganie zasady, o której mowa w art. 242 

ustawy o finansach publicznych. Z projektu wynika, że okres objęty WPF-em odpowiada 

okresowi na jaki przyjęto limity wydatków na realizację ujętych w prognozie przedsięwzięć,          

a prognoza kwoty długu sporządzona jest na okres, na który zaciągnięto oraz planuje się 

zaciągnąć zobowiązania, co wyczerpuje dyspozycje art. 227 ustawy o finansach publicznych. 

Zakres przewidzianych dla organu wykonawczego upoważnień nie wykracza poza dyspozycję 

wynikającą z art. 228 ustawy o finansach publicznych. Projekt uchwały w sprawie WPF 

wykazuje zgodność z projektem uchwały budżetowej w zakresie wymaganym art. 229 ustawy 

o finansach publicznych. Analiza projektu uchwały budżetowej na 2020 rok wykazała, że 

budżet Gminy nie bilansuje się, bowiem suma dochodów i przychodów budżetu (58.939.904 

zł +0 zł = 58.939.904 zł) jest wyższa od sumy wydatków i rozchodów budżetu (50.799.253 zł 

+ 1.560.000 zł = 52.359.253 zł). Różnica 6.580.651zł. Przy tak określonych wielkościach, 
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budżet Gminy Osieczna nie jest zrównoważony na kwotę 6.580.651 zł. Podstawową zasadą 

obowiązującą przy uchwalaniu budżetu i dokonywaniu w nim zmian jest zasada równowagi 

budżetowej, którą można wywieść m.in. z przepisu art. 7, art. 211 ust. 1 oraz art. 212 ust. 1 

ustawy o finansach publicznych. Zgodnie z przepisem art. 221 ust. 1 ustawy z dnia27 sierpnia 

2009 r. o finansach publicznych, budżet jednostki samorządu terytorialnego jest rocznym 

planem dochodów i wydatków oraz przychodów i rozchodów tej jednostki. Ponadto zgodnie     

z art. 211 ust. 4 i 5 ustawy o finansach publicznych podstawą gospodarki finansowej jednostki 

samorządu terytorialnego w danym roku budżetowym jest uchwała budżetowa, która składa 

się m.in. z budżetu jednostki samorządu terytorialnego i załączników. Natomiast w myśl 

przepisu art. 212 ust. 1 ustawy o finansach publicznych uchwała budżetowa określa łączną 

kwotę planowanych dochodów jednostki samorządu terytorialnego z wyodrębnieniem 

dochodów bieżących i majątkowych, łączną kwotę planowanych wydatków                                    

z wyodrębnieniem wydatków bieżących i majątkowych, kwotę planowanego deficytu wraz ze 

źródłami pokrycia deficytu jednostki samorządu terytorialnego oraz łączną kwotę 

planowanych przychodów budżetu i łączną kwotę planowanych rozchodów. Niebilansowanie 

się projektu uchwały budżetowej na 2020 i Wieloletniej Prognozy Finansowej w roku 2020 

Skład Orzekający opiniuje negatywnie. Analiza załącznika nr 1 (przepływy) do projektu 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej wykazała, że w odniesieniu do roku 

2019 przewidziano znaczny spadek przewidywanego wykonania dochodów ogółem                          

i dochodów bieżących oraz wydatków bieżących w stosunku do planu według stanu na                     

3 kwartał roku 2019, a także znaczny wzrost w tych pozycjach dochodów w roku 2020                     

i 2021. Powyższe prezentuje poniższe zestawienie. Mamy tutaj wyszczególnienie. Wykonanie 

2018 roku: dochody ogółem 41.188.762,25 zł, dochody bieżące 40.071.373,07 zł, wydatki 

ogółem 56.182.264,77 zł, wydatki bieżące 31.369.300,12 zł. Plan 3 kwartał 2019 roku: 

dochody ogółem 50.311.300,53 zł, dochody bieżące 41.931.814,53 zł, wydatki ogółem 

45.096.456,79 zł, wydatki bieżące 36.615.346,79 zł. Wykonanie 2019 roku: dochody ogółem 

35.926.916,69zł,dochody bieżące 35.173.177,46zł,wydatki ogółem 27.806.280,73 zł, wydatki 

bieżące 26.316.664,82zł. Rok 2020:dochody ogółem 58.939.904,00 zł, dochody bieżące 

45.324.404,00zł,wydatki ogółem 50.799.253,00 zł, wydatki bieżące 39.519.253,00zł. Rok 

2021:dochody ogółem 46.745.965,00 zł, dochody bieżące 46.530.965,00zł,wydatki ogółem 

45.085.965,00 zł, wydatki bieżące 40.507.234,00zł.W objaśnieniach przyjętych w WPF 

wartości podano bardzo ogólne informacje o założeniach przyjętych przy projektowaniu 

wielkości w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 2020 rok i lata następne, co znacznie 

utrudnia ocenę realności planowania. Objaśnienia są bardzo istotnym elementem wieloletniej 

prognozy finansowej, bowiem informacje zawarte w tym dokumencie pozwalają na ocenę 

ryzyka związanego z planowaniem wieloletnim oraz przede wszystkim na rzetelną ocenę 

możliwości podejmowania inwestycji i zaciągania w kolejnych latach zobowiązań dłużnych. 

W ocenie Składu Orzekającego załączone do Wieloletniej Prognozy Finansowej objaśnienia 

nie do końca wypełniają wymogi określone w art. 226 ust. 2a ustawy o finansach 

publicznych, który stanowi, iż do wieloletniej prognozy finansowej dołącza się objaśnienia 

przyjętych wartości, a w objaśnieniach tych mogą być zawarte także informacje 

uszczegóławiające dane, o których mowa w art. 226 ust. 2 ustawy. Zdaniem Składu 

Orzekającego zarówno prognoza dochodów i wydatków bieżących (co w konsekwencji 

przedkłada się na dochody i wydatki ogółem) przedstawiona w prognozie, jak i treść 

objaśnień, nie uwiarygodniają zasady realizmu przy opracowaniu tych wielkości. Z objaśnień 

tych nie wynika na jakiej podstawie przewiduje się znaczny spadek w wykonaniu dochodów               

i wydatków (w tym bieżących) w roku 2019 i na ile prognozowane wykonanie roku 2019 

będzie miało wpływ na prognozę tych wielkości w kolejnych latach. Zasada realizmu 

wieloletniej prognozy finansowej wyrażona została w art. 226 ust. 1 ustawy o finansach 

publicznych, zgodnie z którym wieloletnia prognoza finansowa powinna być realistyczna. 
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Przepis art. 226 ust. 2a ustawy o finansach publicznych wymaga, aby do wieloletniej 

prognozy finansowej dołączone były objaśnienia przyjętych wartości. Należy podkreślić, że 

objaśnienia - mimo że nie stanowią części normatywnej uchwały - mają niebagatelne 

znaczenie przy konstruowaniu prognoz. Służą bowiem uprawdopodobnieniu realności 

planowanych wielkości budżetowych, gdyż tylko wtedy możliwa jest rzetelna ocena 

dokumentu i sytuacji finansowej Jednostki, a co za tym idzie możliwości realizowania 

nałożonych na nią zadań, a także możliwości zaciągania zobowiązań i dokonywania ich spłat. 

W objaśnieniach powinny być omówione przyjęte w prognozie wielkości (poszczególne 

grupy/tytuły); omówienie winno dotyczyć wielkości przyjętych w poszczególnych latach 

prognozy. Brak realizmu prognozy skutkuje zniekształceniem rzeczywistej sytuacji 

finansowej Jednostki. Jeszcze raz podkreślenia wymaga, że tylko realne planowanie 

poszczególnych wielkości budżetowych pozwala na rzetelną ocenę sytuacji finansowej 

Jednostki, a co za tym idzie możliwości realizowania określonych prognozą przedsięwzięć               

i spłaty zaciągniętych w tym celu zobowiązań. Skład Orzekający na podstawie analizy 

projektu WPF stwierdza, co następuje. Wystąpiła rozbieżność pomiędzy załącznikiem nr 1 

(przepływy) a projektem uchwały budżetowej na 2020 rok. I tu mamy wyszczególnienie: na 

wynagrodzenia i składniki od nich naliczane, 2020 rok WPF 14.107.247,00 zł, 2020 Budżet 

14.053.371,00 zł, WPF-Budżet różnica 53.876,00 zł. Inwestycje i zakupy inwestycyjne,                  

o których mowa w art. 236 ust. 4 pkt 1 ustawy, w tym: WPF 0 zł, Budżet 10.880.000,00 zł, 

różnica WPF-Budżet -10.880.000,00, wydatki o charakterze dotacyjnym na inwestycje                      

i zakupy inwestycyjne: WPF 2020 0 zł, Budżet 830.000,00 zł, różnica WPF-Budżet                         

-830.000,00 zł. Dochody majątkowe na programy, projekty lub zadania finansowe z udziałem 

środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i3 ustawy 2.100.000,00 zł WPF 2020 rok, rok 

2020 Budżet 13.400.500,00 zł, różnica -11.300.500,00 zł. Dochody majątkowe na programy, 

projekty lub zadania finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 

ustawy, w tym:2.100.000,00 zł WPF na rok 2020, Budżet na rok 2020 13.400.500,00 zł, 

różnica -11.300.500,00 zł, środki określone w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy WPF rok 2020 

2.100.000,00 zł, Budżet 2020 13.400.500,00 zł, różnica -11.300.500,00 zł. Wydatki 

majątkowe na programy, projekty lub zadania finansowe z udziałem środków, o których 

mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy WPF na 2020 rok 5.580.000,00 zł, Budżet 2020 

5.530.000,00 zł, różnica 50.000 zł. Wydatki majątkowe na programy, projekty lub zadania 

finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy, w tym, tu 

mamy powtórzenie. Kolejny punkt: finansowanie środkami określonymi w art. 5 ust. 1 pkt 2 

ustawy 5.580.000,00 zł, 4.700.500,00 zł, różnica 879.500,00 zł. Należy wskazać, że na etapie 

uchwalania uchwała budżetowa i WPF winny wykazywać pełną zgodność, a zatem projekty 

tych uchwał, winny być ze sobą zbieżne. W załączniku nr 1 „Przepływy” w poz. 6 „Kwota 

długu” w wierszu „Plan 3 kw. 2019” wykazano kwotę 0 zł zamiast 15.827.566,36 zł oraz              

w wierszu „Wykonanie 2019” wykazano kwotę 15.827.566,36 zł zamiast 12.057.566,36 zł. 

Prawidłowe kwoty wynikają ze sprawozdania Rb-Z za III kwartał 2019 r. oraz „Informacji                

o sytuacji finansowej Gminy Osieczna z uwzględnieniem aktualnego stanu zadłużenia oraz 

prognozy zadłużenia w latach 2020-2028” załączonej do projektu budżetu na 2020 rok.                 

W załączniku nr 1 „Przepływy” w roku 2020 w poz. 3.1 „Kwota prognozowanej nadwyżki 

budżetu przeznaczana na spłatę kredytów, pożyczek i wykup papierów wartościowych” 

wykazano w wysokości 840.000,00 zł natomiast „Spłaty rat kapitałowych kredytów                       

i pożyczek oraz wykup papierów wartościowych” w poz. 5.1 w roku 2020 zaplanowano                 

w kwocie 1.560.000,00 zł przy planowanej nadwyżce budżetu w 2020 roku w wysokości 

8.140.651,00 zł. W objaśnieniach przyjętych wartości zawarto informację „W Wieloletniej 

Prognozie Finansowej na lata 2020-2028 zaplanowano nadwyżkę budżetową, którą planuje 

się przeznaczyć na przyszłe inwestycje i spłatę zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek.”. 

W załączniku nr 1 „Przepływy” w roku 2029 we wszystkich pozycjach wykazano wartość          
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0 zł natomiast spłata długu ma nastąpić w roku 2028. Mając powyższe na względzie Skład 

Orzekający postanowił jak w sentencji. Podpisano Przewodnicząca Składu Orzekającego 

Danuta Szczepańska. Dziękuję.   

Uchwała nr SO-0957/60/12/Ln/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu z dnia 16 grudnia 2019 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2020-2028 stanowi załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję Panie Sekretarzu. Pan Burmistrz. Proszę.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Szanowni Państwo, chciałbym chronologicznie przekazać informację, jak te projekty i opinie 

zostały upublicznione, przekazane Państwu Radnym. 21 listopada przekazany został projekt 

Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz projekt uchwały budżetowej. Oba te projekty zostały 

poddane ocenie Regionalnej Izbie Obrachunkowej. W międzyczasie zanim tę opinię 

otrzymaliśmy, 4 grudnia nastąpiła prezentacja tych dokumentów podczas posiedzenia Komisji 

wspólnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna. 20 grudnia do naszego Urzędu dotarły obie opinie, 

m.in., ta którą przed chwilą przytoczył Pan Sekretarz, opinia datowana na 16 grudnia 

natomiast fizycznie w Urzędzie znalazła się 20 grudnia. Na posiedzeniu wspólnym Komisji 

Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 23 grudnia przedłożyłem Wysokiej Radzie projekt 

autopoprawek do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2020-2028, 

które to, w moim przekonaniu, wyczerpują wszelkie znamiona uwag, wniosków i wskazań 

zawartych w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej na temat tego dokumentu. Te poprawki, 

które są częścią aktualnie istniejącego projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej, tak jak 

powiedziałem przed chwilą, przedłożyłem Wysokiej Radzie, jeżeli będzie taka wola Wysokiej 

Rady, to po raz kolejny je odczytam, zgodnie z tymi zapisami, które Państwu Radnym są 

znane.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję Panie Burmistrzu. Proszę Państwa, czy są pytania w związku z materią, nad którą 

dyskutujemy? Proszę Państwa jak dla mnie, mimo że jestem samorządowcem, z czego się 

cieszę, 20 lat, to jest bardzo zawiła materia. Próbowałem zrozumieć sens rzeczy, o których 

czytał Pan Sekretarz. I jeśli tak nie jest, to proszę mnie wyprowadzić z błędu. Negatywna 

opinia RIO w stosunku do WPF-u i w stosunku do Budżetu ona, takie mam wrażenie, ta 

opinia mówi o tym, że my w projektach tych uchwał, jednej i drugiej, ja chcę wierzyć i tak 

sobie to tłumaczę, nie tak zaksięgowaliśmy pieniądze, nie w tych słupkach, nie w tych 

działach, itd. Ja czytam i to często tak się dzieje, że Regionalna Izba Obrachunkowa wydaje 

negatywną opinię albo pozytywną z zastrzeżeniami wtedy, gdy na przykład dochodzi do 

wniosku, że samorząd zbyt optymistycznie buduje prognozę wpływów albo zbyt 

optymistycznie podchodzi do kwestii regulacji długu, itd. Ja chcę wierzyć i nie znajduję w tej 

opinii takiego rodzaju zarzutu ze strony RIO, jeśli ja słyszę, co czytał Pan Sekretarz w opinii, 

że gdzieś nie zaksięgowaliśmy we właściwym miejscu 15.000.000,00, a w tym miejscu 

powinniśmy je zaksięgować, to nie jest dyskusja o tym, gdzie my schowaliśmy 15.000.000,00 

zł albo kiedy je przyniesiemy tylko, to jest opinia o tym, że my nie zapisaliśmy tych pieniędzy 

tam gdzie powinniśmy. W takim duchu chciałbym rozumieć opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, nawet jeśli ona jest negatywna. Rzeczywiście Pan Burmistrz na ostatniej 

Komisji mówił o tym, że jest w kontakcie z Regionalną Izbą Obrachunkową i w związku                  

z tym powstały autopoprawki. Ja pytałem na Komisji, czy w związku z tym to wpływa na 

harmonogram naszych działań, czy my możemy dziś podejmować tę uchwałę po 

autopoprawkach Pana Burmistrza, nie czekając na nową opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej? Dostałem zapewnienie od Pana Burmistrza, że tak, że możemy podejmować 

uchwałę. Jeśli my dzisiaj podejmiemy decyzję o podjęciu uchwał, to one i tak będą 
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weryfikowane, sprawdzane, oceniane właśnie pod tym względem, jak to jest na co dzień 

przez nadzór, służby Wojewody i Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Potwierdzam. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Państwa, czy w związku z tym jeszcze ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w sprawie 

projektu tej uchwały? W objaśnieniach, proszę zwrócić uwagę, mamy na końcu napisane                

w pkt. 2 „W związku z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu dokonano: 

a) urealnienia danych w kolumnie, 

b) doprowadzenia do zgodności pomiędzy załącznikiem nr 1 a projektem uchwały 

budżetowej, 

c) uaktualniono wartości w poz. 6 „Kwota długu”, 

d) wskazano prawidłową kwotę prognozowanej nadwyżki w wysokości 1.560.000,00 zł                    

z przeznaczeniem w całości na spłatę pożyczek, 

e) w załączniku nr 1 usunięto kolumnę dotyczącą roku 2029. 

Czyli nie tylko, że o tym rozmawiamy, ale też jest wszystko zapisane i w tym duchu, i po tych 

poprawkach mamy przedstawiony projekt uchwały. Proszę Państwa, jeśli nie ma głosów 

sprzeciwu, to chciałbym przedstawić projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna z 30 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Osieczna na lata 2020-2028. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada 

Miejska Gminy Osieczna uchwala, co następuje i mamy treść uchwały. Rozpoczynam zatem 

procedurę głosowania. Kto z Państwa jest za przyjęciem tej uchwały, w takim kształcie,                  

o takiej treści proszę podnieść rękę i odpowiedni przycisk przycisnąć. Kto jest przeciw? Kto 

się wstrzymał? Dziękuję. Proszę Państwa uchwała została podjęta 14 głosami „za” 

(Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, 

Jaraczewski Robert, Juskowiak Paula, Kolberg Jakub, Kozak Marek, Krajewska Krystyna, 

Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak Mariusz, Pietraszewska Ewa, Skrzypek 

Robert) przy 1 „przeciw” (Skowronek Przemysław) i 0„wstrzymujących się”. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2020-2028 stanowi załącznik nr 9 

do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XIV.99.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 30 grudnia 2019 r.                        

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2020-2028 

stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok: 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Państwa w punkcie 9 mamy podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy 

Osieczna na 2020 rok i w punkcie a) mamy przedstawienie projektu budżetu wraz                             

z uzasadnieniem. 

a) przedstawienie projektu budżetu wraz z uzasadnieniem 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Oddaję Panu Burmistrzowi głos. Proszę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:  

Dziękuję. Projekt uchwały budżetowej na rok 2020 został Państwu Radnym przekazany                 

20 listopada br. wraz z uzasadnieniem. 4 grudnia miała miejsce prezentacja projektu Budżetu 

podczas obrad wspólnej komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna. 

Projekt uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok stanowi załącznik nr 11 do 

niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak proszę Państwa, w związku z tym mogę jedynie potwierdzić i stwierdzić, że projekt 

budżetu wraz z uzasadnieniem został przedstawiony i tak mniemam jest Państwu Radnym 

znany. W punkcie 2) mamy odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

uchwały budżetowej.   

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pan Burmistrz, Pan Sekretarz? Proszę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Pan Sekretarz. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę. Panie Sekretarzu oddaję Panu głos. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Dziękuję. Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 

16 grudnia 2019 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Osieczna na 2020 rok. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

wyznaczony zarządzeniem Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia                 

4 marca 2019 r. w osobach Danuta Szczepańska, Zdzisław Drost, Beata Rodewald                           

-Łaszkowska działając na podstawie odpowiednich przepisów ustawy o regionalnych izbach 

obrachunkowych w związku z artykułem ustawy o finansach publicznych, wyraża                            

o przedłożonym przez Burmistrza Gminy Osieczna projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Osieczna na 2020 rok opinię negatywną. Uzasadnienie. Burmistrz Gminy Osieczna 

przedstawił w dniu 18 listopada 2019 r. Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Poznaniu projekt 

uchwały budżetowej Gminy na 2020 rok, celem zaopiniowania. Wraz z projektem 

przedłożone zostało uzasadnienie do uchwały oraz informacja o sytuacji finansowej. W dniu 

16 września 2010 r. Rada Miejska w Osiecznej podjęła uchwałę w sprawie trybu prac nad 

projektem uchwały budżetowej Gminy Osieczna. Szczegółowość projektu, uzasadnienie oraz 

materiały informacyjne załączone do projektu odpowiadają wymogom określonym wyżej 

wymienioną uchwałą. W projekcie uchwały budżetowej ustalone zostały: dochody                         

w wysokości 58.939.904,00 zł, w tym dochody bieżące w wysokości 45.324.404,00 zł, 

wydatki w wysokości 50.799.253,00 zł, w tym wydatki bieżące w wysokości 39.519.253,00 

zł. Proponowane w projekcie uchwały budżetowej dochody bieżące są wyższe od 

planowanych wydatków bieżących o kwotę 5.805.151,00 zł, a zatem spełniony zostanie 

wymóg wynikający z przepisów art. 242 ustawy o finansach publicznych. Nadwyżkę budżetu 

w wysokości 8.140.651,00 zł proponuje się przeznaczyć na finansowanie przyszłych 

inwestycji. W projekcie uchwały budżetowej na 2020 rok (załącznik nr 9) i w projekcie 

uchwały w sprawie WPF w roku 2020 nie zaplanowano przychodów budżetu natomiast 

rozchody budżetu zaplanowano w wysokości 1.560.000,00 zł i dotyczą one spłat otrzymanych 

krajowych pożyczek i kredytów. Kwoty zaplanowanych w wydatkach budżetu rezerw,                      

tj. rezerwy ogólnej i rezerw celowych mieszczą się w granicach określonych w przepisie art. 

222 ust. 1 i 3 ustawy o finansach publicznych, a rezerwa celowa na realizację zadań własnych 

z zakresu zarządzania kryzysowego mieści się w limicie określonym w art. 26 ust. 4 ustawy              

o zarządzaniu kryzysowym. W dochodach budżetu przyjęto kwotę 359.250,00 zł w dziale 801 

rozdział 80104 „Przedszkola” § 2030 „Dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na 

realizację własnych zadań bieżących gmin(związków gmin, związków powiatowo                            

-gminnych)”. Wojewoda Wielkopolski w zawiadomieniu nie wykazuje dotacji w dziale 801 

rozdział 80104. W uzasadnieniu (str. 35) podana została informacja, że „po stronie dochodów 

zaplanowano również niepotwierdzoną przez Wojewodę Wielkopolskiego dotację celową                   

z budżetu państwa w wysokości 359.250,00 zł na dofinansowanie zadań w zakresie 

wychowania przedszkolnego. Wysokość dotacji jest obliczana jako iloczyn kwoty rocznej 
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oraz liczby dzieci korzystających z wychowania przedszkolnego ustalonej na podstawie 

danych systemu informacji oświatowej według stanu na dzień 30 września roku 

poprzedzającego rok udzielenia dotacji. Zgodnie z art. 11 ustawy z dnia 13 czerwca 2013 r.             

o zmianie ustawy i systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw roczna kwota dotacji na 

jedno dziecko w roku 2020 wyniesie 1.437,00 zł. Zgodnie z danymi założonymi przez 

przedszkola z terenu Gminy w systemie informacji oświatowej na dzień 30 września 2019 r. 

liczba dzieci w przedszkolach wyniosła 250 dzieci. Wobec powyższego wysokość dotacji dla 

Gminy w roku 2020 powinna wynieść 359.259,00 zł. Jednocześnie zauważa się, że w sytuacji 

gdy Wojewoda Wielkopolski poinformuje o kwotach dotacji dla Gminy Osieczna po 

przyjęciu ustawy budżetowej bez potwierdzenia wyżej wymienionej kwoty dotacji lub                    

w kwocie niższej konieczna będzie zmiana budżetu w tym zakresie”. Analiza projektu 

uchwały budżetowej na 2020 rok wykazała, że budżet Gminy nie bilansuje się, bowiem suma 

dochodów i przychodów budżetu (58.939.904,00 zł + 0 zł = 58.939.904,00 zł) jest wyższa od 

sumy wydatków i rozchodów budżetu (50.799.253,00 zł + 1.560.000,00 zł to daje 

52.359.253,00 zł) Różnica 6.580.651,00 zł. Przy tak określonych wielkościach, budżet Gminy 

Osieczna nie jest zrównoważony na kwotę 6.580.651,00 zł. Podstawową zasadą obowiązującą 

przy uchwalaniu budżetu i dokonywaniu w nim zmian jest zasada równowagi budżetowej, 

którą można wywieść między innymi z przepisu art. 7, art. 211 ust. 1 oraz 212 ust. 1 ustawy        

o finansach publicznych. Zgodnie z przepisem art. 211 ust. 1 ustawy o finansach publicznych, 

budżet jednostki samorządu terytorialnego jest rocznym planem dochodów i wydatków oraz 

przychodów i rozchodów tej jednostki. Ponadto zgodnie z art. 211 ust. 4 i 5 ustawy                          

o finansach publicznych podstawą gospodarki finansowej jednostki samorządu terytorialnego 

w danym roku budżetowym jest uchwała budżetowa, która składa się między innymi                       

z budżetu jednostki samorządu terytorialnego i załączników. Natomiast w myśl przepisu art. 

212 ust. 1 ustawy o finansach publicznych uchwała budżetowa określa łączną kwotę 

planowanych dochodów jednostki samorządu terytorialnego z wyodrębnieniem dochodów 

bieżących i majątkowych, łączną kwotę planowanych wydatków z wyodrębnieniem 

wydatków bieżących i majątkowych, kwotę planowanego deficytu wraz ze źródłami pokrycia 

deficytu jednostki samorządu terytorialnego oraz łączną kwotę planowanych przychodów 

budżetu i łączną kwotę planowanych rozchodów. Niebilansowanie się projektu uchwały 

budżetowej na rok 2020 i Wieloletniej Prognozy Finansowej w roku 2020 Skład Orzekający 

opiniuje negatywnie. Nadto Skład Orzekający wskazuje, że: w postanowieniach uchwały                

w § 3 wykazano, iż nadwyżka w kwocie 8.140.651,00 zł zostanie przeznaczona na 

finansowanie przyszłych inwestycji. Z kolei w załączniku nr 1 projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2020-2028 wynika, iż kwota prognozowanej 

nadwyżki budżetu przeznaczona zostanie również na spłatę kredytów, pożyczek i wykup 

papierów wartościowych w wysokości 840.000,00 zł natomiast rozchody w 2020 roku 

zaplanowano w kwocie 1.560.000,00 zł. W § 4 ust. 3 wykazano, iż zestawienie przychodów              

i rozchodów zawiera załącznik nr 10 do uchwały natomiast „Zestawienie przychodów                      

i rozchodów budżetu Gminy Osieczna na rok 2020” przedstawia załącznik nr 9. W § 8 

wykazano, iż ustalono plan dochodów budżetu państwa związanych z realizacją zadań                      

z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych gminie ustawami na 2019 rok 

zamiast na rok 2020. Mając na uwadze całokształt przeprowadzonego badania Skład 

Orzekający postanowił jak w sentencji. Podpisano Przewodnicząca Składu Orzekającego 

Danuta Szczepańska. Dziękuję.  

Uchwała nr SO-0952/60/12/Ln/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu z dnia 16 grudnia 2019 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Panie Sekretarzu dziękuję. Oddam głos Panu Burmistrzowi z prośbą o przedstawienie 

stanowiska wobec zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii Izby. 

1) przedstawienie Radzie stanowiska Burmistrza wobec zastrzeżeń i uwag 

zawartych w opinii Izby 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Panie Burmistrzu. Proszę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo! Przedstawione w opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej uwagi i zastrzeżenia zostały w pełni uwzględnione                      

w autopoprawce, którą dzisiaj w odpowiednim miejscu procedowania uchwały budżetowej 

Państwu przedłożę. Oprócz tych uwag i zastrzeżeń Regionalnej Izby Obrachunkowej w treści 

i zakresie autopoprawki są uwzględnione zmiany, które są poprawką wynikającą z naszej 

aktualnej sytuacji.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Dziękuję Panie Burmistrzu. Jak rozumiem, to jest to, o czym rozmawialiśmy na ostatniej 

komisji tak, że to jest nam znane.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak, na wspólnym posiedzeniu komisji, 23 grudnia, przedłożyłem Wysokiej Radzie te zapisy, 

które przytoczę za moment. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak i w ślad za tym w punkcie e), jak dojdziemy do tego momentu, mamy przedstawienie 

autopoprawek. Proszę Państwa w punkcie c) odczytanie opinii stałych Komisji. 

c) odczytanie opinii stałych Komisji Rady przez jej Przewodniczących 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:   

Pan Przewodniczący Jarosław Glapiak. Proszę.   

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Opinia Komisji Rewizyjnej, Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia                

23 grudnia 2019 r. w sprawie projektu uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok. 

Komisja Rewizyjna, Komisja Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy Osieczna działając na 

podstawie § 7 pkt 2 uchwały nr XXXVIII/357/2010 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia                    

16 września 2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy 

Osieczna na posiedzeniu w dniu 23 grudnia 2019 r. dokonały analizy projektu uchwały 

budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok, zapoznały się z uchwałą nr SO                                           

-0952/60/12/Ln/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                 

z dnia 16 grudnia 2019 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Osieczna na 2020 rok oraz z autopoprawkami Burmistrza Gminy Osieczna wraz                               

z uwzględnieniem wskazań Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu do projektu 

uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok. Wyżej wymienione Komisje Rady nie 

zgłosiły wniosków do przedłożonego projektu uchwały i w głosowaniu większością głosów 

wyraziły opinię pozytywną o projekcie uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok 

(obecni na posiedzeniu członkowie Komisji Rady – 13 osób głosowało następująco: 11 osób 

„za”, 0 osób „przeciw”, 1 osoba „wstrzymująca się od głosu”). Z podpisami Zastępca 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska i Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu                      

i Zdrowia. Dziękuję.  
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Opinia Komisji Rewizyjnej, Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia                

23 grudnia 2019 r. w sprawie projektu uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok 

stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Proszę Państwa w punkcie d) mamy odczytanie 

propozycji wniosków zgłoszonych przez Radnych i nieuwzględnionych w projekcie budżetu.  

d) odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przez Radnych i nie uwzględnionych              

w projekcie budżetu 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:   

Nie mam takich wniosków do odczytania. Mogę Państwa zapewnić, że były dyskusje nad 

projektem budżetu, były różne pomysły ale one upadały w trakcie dyskusji i nie doszło do 

tego, żeby do projektu budżetu zostały złożone wnioski formalne. W związku z czym                     

w punkcie d) stwierdzam, że takich wniosków brak.  

e) przedstawienie ewentualnych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały 

budżetowej 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie e), tak jak zapowiadałem wcześniej, chciałbym oddać głos Panu Burmistrzowi                   

z prośbą o przedstawienie ewentualnych autopoprawek Pana Burmistrza do projektu uchwały 

budżetowej. Proszę Panie Burmistrzu. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dziękuję. Szanowni Państwo przedstawiam uzasadnienie do autopoprawek do projektu 

uchwały. Po pierwsze. Jeżeli chodzi o załącznik nr 1 do autopoprawek, tj. zmiany                            

w załączniku nr 1 do uchwały „Plan dochodów budżetu Gminy Osieczna na 2019 rok”, to 

proponowane zmiany polegają na zmniejszeniu o kwotę 5.468.540,19 zł, z tego: zwiększenie 

w dziale 600 rozdział 60016 o kwotę 717.794,00 zł z tytułu dotacji z Funduszu Dróg 

Samorządowych z przeznaczeniem na „Przebudowę drogi w miejscowości Kąty (Maciejewo), 

jest to odcinek od drogi wojewódzkiej nr 432 do Kąty (Maciejewo).Po kolejne. Zwiększenie 

w dziale 758 rozdział 75864 o kwotę 37.316,81 zł z tytułu środków od partnerów wiodących 

na rzecz realizacji projektów w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu 

Operacyjnego na lata 2014-2020 współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 

Społecznego na zadanie realizowane przez: Szkołę Podstawową w Osiecznej w kwocie 

167,00 zł na realizację projektu pn.: „Inwestujemy w przyszłość – wsparcie dla uczniów                     

z Gminy Osieczna”. Partnerem wiodącym jest J&C GROUP Karolina Chadzypanagiotis                  

-Jurkiewicz z Gdyni oraz Zespół Szkół w Kąkolewie w kwocie 37.149,81 zł na realizację 

projektu pn.: „TYTANI WIEDZY. Kompleksowy system wsparcia Szkoły Podstawowej im. 

Powstańców Wielkopolskich w Kąkolewie”. Partnerem wiodącym jest Zakład Doskonalenia 

Zawodowego w Poznaniu. I po kolejne. Zmniejszenie w dziale 758 rozdział 75863 o kwotę 

6.223.651,00 zł w związku z omyłkowym ujęciem zawyżonej kwoty dotacji z tytułu 

planowanego wpływu dofinansowania zewnętrznego zadania pn.: „Budowa kanalizacji 

sanitarnej w miejscowości Świerczyna-Grodzisko-Łoniewo wraz z przebudową i rozbudową 

oczyszczalni ścieków w Osiecznej”. Dwa. Załącznik nr 2 do autopoprawek – zmiany                       

w załączniku nr 2 do uchwały „Plan wydatków budżetu Gminy Osieczna na 2019 rok”. 

Przepraszam na 2020 rok. Wcześniej też powiedziałem na 2019 rok? Przepraszam zarówno 

załącznik dochodowy jak i załącznik dotyczący wydatków jest na 2020 rok czyli „Plan 

wydatków budżetu Gminy Osieczna na 2020 rok”. Proponowane zmiany polegają na 

zwiększeniu o kwotę 1.112.110,81 zł, z tego: zwiększenie w dziale 600 rozdział 60016                         

o kwotę 717.794,00zł z przeznaczeniem na przebudowę drogi w miejscowości Kąty 

(Maciejewo) – odcinek od drogi wojewódzkiej nr 432 przez drogę Kąty (Maciejewo), 

zwiększenie w dziale 700 rozdział 70005 o kwotę 357.000,00 zł z przeznaczeniem na wykupy 
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gruntów, podpunkt c) zwiększenie w dziale 801 rozdział 80101 o kwotę 37.316,81 zł planu 

wydatków przeznaczonych na realizację projektów unijnych. To dotyczy tych dwóch szkół 

wcześniej przytoczonych przeze mnie przy omawianiu zmiany załącznika dochodowego.   

Załącznik nr 3 do autopoprawek – zmiany w załączniku nr 6 „Plan wydatków majątkowych 

budżetu Gminy Osieczna na 2020 rok”. Zmiany w wyżej wymienionym załączniku polegają 

na zwiększeniu o kwotę 1.074.794,00 zł z przeznaczeniem na: zwiększenie w dziale 600 

rozdział 60016 o kwotę 717.794,00 zł z przeznaczeniem na przebudowę drogi wyżej przeze 

mnie cytowanej oraz zwiększenie w dziale 700 rozdział 70005 o kwotę 357.000,00 zł                      

z przeznaczeniem na wykupy gruntów. Uzasadnienie do wskazań Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu do projektu uchwały. Po pierwsze. Zbilansowanie się projektu 

uchwały budżetowej na 2020 rok poprzez wprowadzoną autopoprawkę w dochodach budżetu. 

W treści uchwały podpunkt a) w § 3 zmieniono kwotę nadwyżki budżetowej, która wynosi 

1.560.000,00 zł, w podpunkcie b) prawidłowo odniesiono się do załącznika określającego 

„Zestawienie przychodów i rozchodów budżetu Gminy Osieczna na 2020 rok”, w podpunkcie 

c) zmieniono rok 2019 na 2020 w zakresie „Planu dochodów budżetu państwa związanych                

z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych gminie 

ustawami na 2020 rok”. Załączniki do projektu uchwały: a) w załączniku nr 1 „Plan 

dochodów budżetu Gminy Osieczna na 2020 rok” dokonuje się zmian, zgodnie                               

z załącznikiem nr 1 do autopoprawek, podpunkt b) w załączniku nr 2 „Plan wydatków 

budżetu Gminy Osieczna na 2020 rok” dokonuje się zmian, zgodnie z załącznikiem nr 2 do 

autopoprawek oraz podpunkt c) w załączniku nr 6 „Plan wydatków majątkowych Gminy 

Osieczna na 2020 rok” dokonuje się zmian, zgodnie z załącznikiem nr 3 do autopoprawek. 

Dziękuję. 

Autopoprawki Burmistrza Gminy Osieczna oraz uwzględnienie wskazań Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu do projektu uchwały budżetowej stanowią załącznik nr 14 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję Panie Burmistrzu. Proszę Państwa mamy przedstawione autopoprawki Burmistrza 

do projektu uchwały.  

f) dyskusja nad projektem budżetu oraz zgłoszonymi poprawkami 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 6) otwieram dyskusję nad projektem budżetu oraz zgłoszonymi poprawkami. Kto 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w dyskusji nad projektem budżetu na 2020 rok? 

Taka dyskusja, takie rozmowy były na komisji, jednej i drugiej wspólnej budżetowej ale jeśli 

ktoś z Państwa chciałby zabrać głos to proszę. Proszę Państwa, ja chciałbym powiedzieć kilka 

zdań w tym punkcie. Chciałbym skorzystać z okazji i chciałbym powiedzieć proszę Państwa, 

że długo się zastanawiałem, z powodów, o których choćby miałem okazję mówić na komisji, 

jakie zająć stanowisko wobec projektu Budżetu. Mam wrażenie, możecie się ze mną nie 

zgodzić ale projekt Budżetu powstawał w dość specyficznych okolicznościach. Ja Panu 

Burmistrzowi życzę, żeby jak najszybciej uzdrowił sytuację, jeśli chodzi o brak Skarbnika 

Gminy albo, żeby Pani Skarbnik szybko wróciła do zdrowia i zaczęła dla nas, dla naszej 

Gminy pracować albo jeśli to będzie niemożliwe, żeby Pan Burmistrz wykorzystując swoje 

możliwości jak najszybciej znalazł kogoś, kto raz, że fachowo będzie rozpisywał nam finanse 

publiczne, a dwa przede wszystkim, takie mam też wrażenie, odciąży Pana Burmistrza od 

tych działań, które jak sobie tłumaczę powinny przede wszystkim zajmować Skarbnika 

Gminy. Tymczasem mam takie wrażenie, że w wyniku takich okoliczności Pan Burmistrz 

musiał w ostatnich tygodniach dużo więcej uwagi poświęcić na tworzenie księgowo tego 

dokumentu niż zazwyczaj. Dlatego życzę i trzymam kciuki, żeby ta operacja uzupełnienia 

składu o jakże ważną postać w funkcjonowaniu Gminy skończyła się sukcesem. Trudno sobie 

wyobrazić na dłuższą metę, w moim przekonaniu, taki stan jak jest dziś. Pan Burmistrz 
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doskonale o tym wie, ale ja chcę o tym powiedzieć publicznie. W moim przekonaniu swoją 

energię powinien spożytkować na dużo bardziej istotny poziom zarządzania, strategicznego 

myślenia, itd., a nie zastępowania Pani Skarbnik. Proszę Państwa, Regionalna Izba 

Obrachunkowa przyszła mi z pomocą, bo się zastanawiałem jak głosować za Budżetem. 

Regionalna Izba Obrachunkowa w swoich opiniach ma też takie rozwiązanie, że albo się jest 

„za”, albo się jest „przeciw”, albo można też być „za” ale z uwagami. W związku z czym ja 

od razu powiem, że chcę dzisiaj zagłosować, za Budżetem, bo Budżet to jest plan finansowy 

według, którego mamy działać w 2020 roku. Plan finansowy naszej Gminie jest potrzebny, 

dlatego będę głosował za tym Budżetem mimo, że mam uwagi. Mam uwagi dotyczące 

drobnych zapisów. Drobnych, nie drobnych bo za chwilę, ktoś powie, że to są poważne 

kwoty, o które się różnimy. Mam odmienne zdanie, przegrałem dyskusję na Komisji i chcę to 

wyraźnie powiedzieć, że nie zmieniłem zdania ale szanuję wynik demokratycznego sposobu 

podejmowania decyzji. Nie zmieniam zdania, że remont starego GOK-u za 900.000,00 zł na 

Placu 600-lecia jest na ten moment, moim zdaniem, dzisiaj działaniem chybionym. Tym 

bardziej, że to się ciągle, to taka moja drobna uwaga, w projekcie budżetu nazywa jeszcze 

„Centrum Aktywności Społecznej”. Tymczasem w świetle tego, o czym ostatnio mówił Pan 

Burmistrz rola Centrum Aktywności Społecznej chyba coraz bardziej maleje. W związku                 

z tym, że mówimy o Straży Pożarnej i tu nie ma sporu. Mówimy o pomieszczeniach dla 

nowej Spółki, tu jest spór. Moim zdaniem, nie zadaniem Gminy jest dzisiaj budowanie 

siedziby Spółki Komunalnej. Niech ta Spółka najpierw popracuje, wypracuje zyski, oby                       

i sama wygospodaruje pomieszczenia. Nie widzę tam specjalnie tej dominującej roli Centrum 

Aktywności Społecznej, a w projekcie budżetu tak się nazywa. Przegrałem też dyskusję dosyć 

szybko, bo jeden z moich Kolegów Radych od razu zaproponował głosowanie i trochę 

ubolewam, że nie było dyskusji nad danymi. Ja jestem zdania, na przykład, żeby oszczędzić 

kilkadziesiąt tysięcy złotych w kontekście organizacji „Dni Osiecznej”. Ja w dalszym ciągu 

uważam, że nie jest zadaniem takich samorządów jak Osieczna, Lipno one mogą robić co 

chcą Gmina Rydzyna, Lipno, itd. Ja się wypowiadam w imieniu swoim czyli Radnego Gminy 

Osieczna. Moim zdaniem można spokojnie zorganizować „Dni Osiecznej” nie z „gwiazdą” za 

kilkadziesiąt tysięcy złotych tylko zdecydowanie taniej i tu widzę możliwość oszczędności. 

Dlaczego ja tej oszczędności szukam? Dlatego, że wszyscy wiemy, że jesteśmy u progu dosyć 

niepewnego roku finansowego, kiedy wszystkie dane zewsząd przychodzą i takie napływają 

prognozy, że możemy się spodziewać dużo mniejszych, oby to były prognozy 

niesprawdzalne, przychodów z PIT-u, czekają nas podwyżki, czekają nas podwyżki                              

i w oświacie. Nie wiadomo jak budżet państwa zachowa się wobec tych podwyżek                             

i w związku z tym, moim zdaniem, każde 10.000,00 zł czy kilkadziesiąt tysięcy złotych może 

okazać się ważne. Będę głosował za tym Budżetem, dlatego że liczę na to, że tak będzie, że                

w trakcie roku budżetowego sytuacja będzie się zmieniała i będziemy wtedy stawali przed 

zadaniem, jak się wobec tych nowych danych zachować. Ja tylko powiem, że w kontekście 

Budżetu na 2020 rok chciałbym wyrazić po raz kolejny prośbę graniczącą z apelem. Panie 

Burmistrzu proszę o dialog, proszę o współpracę, obawiam się powiedzieć z Radą Miejską, ja 

powiem w swoim imieniu. W moim przekonaniu byłoby zasadne, gdyby Pan Burmistrz 

konsultował swoje decyzje. To nie jest Pana obowiązek, ja rozumiem rozgraniczenie roli 

uchwałodawczej i wykonawczej ale dobry obyczaj i myślę, że nie tylko dobry obyczaj, tylko 

zasady racjonalnego podejmowania decyzji podpowiadają, że nic nie szkodzi, żeby na etapie 

podejmowania decyzji, stawiania problemu otwierać dyskusję i dać możliwość wymiany 

myśli, poglądów i pomysłów przy uszanowaniu faktu, że to Pan Burmistrz ostatecznie 

podejmuje decyzję. Ja nie chcę mówić tylko o swoich sytuacjach, gdzie moje pomysły nie 

zyskują poparcia Pana Burmistrza. To jest Pana prawo, a moje prawo mieć pomysły, które nie 

zyskują takiego poparcia. Ostatni przykład chociażby sprzed 2 tygodni, kiedy w ostatniej 

chwili przypomniałem sobie, że na jednej z komisji wspólnie, jednomyślnie podjęliśmy 
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decyzję i wyraziliśmy pogląd w obecności Pana Burmistrza Kuśnierka, że w świetle 

inwestycji „ścieżka rowerowa do Świerczyny”, wyraziliśmy pogląd, że zasadne ze wszystkich 

powodów i we wszystkich wymiarach będzie, jeśli podejmiemy trud, żeby ten 300 metrowy 

odcinek, który okazało się, że będzie brakował przy wjeździe do Świerczyny, żeby ten 

odcinek zrobić w tym roku, kiedy ta inwestycja będzie zrobiona. Po tej komisji rozstaliśmy 

się, wszyscy Radni, w przekonaniu, że nasza wola zostanie uszanowana i przez zupełny 

przypadek na ostatniej komisji zapytałem, czy ja dobrze widzę, że tego zadania nie ma w tym 

projekcie. Pan Burmistrz odpowiedział, że to się nie znalazło w Budżecie. Ja rozumiem, że 

Pan jako Burmistrz ma prawo do tego, żeby nie zgodzić się z pomysłem Radnych, ale też 

proszę o zakomunikowanie tego. Po komisji, kiedy się odezwałem, jak się okazało, że tego 

nie ma w projekcie i po raz kolejny mieliśmy okazję wypowiedzieć swoje zdanie, że naszym 

zdaniem, to w tym projekcie powinno się znaleźć, to jeden, drugi mój Kolega Radny podszedł                  

i mówi do mnie, że właściwie to on był przekonany, że to jest „załatwione”. Jeśli my 

mówimy, jako „ciało uchwałodawcze”, że w naszym przekonaniu zadanie powinno zostać 

ujęte w projekcie, to należy nam się informacja o decyzji w tej sprawie.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Ja nie neguję tego o czym Pan mówi. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Jeśli my wyrażamy taki pogląd na Komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna i jesteśmy 

przekonani, że takie zadanie powinno zostać wprowadzone i ono będzie racjonalne, potrzebne 

naszej Gminie to fajnie by było, gdybyśmy dowiadywali się, że na przykład Pan Burmistrz 

ma odmienne zdanie i naszego pomysłu do projektu nie wprowadza. Dlatego będę głosował 

za przyjęciem Budżetu z moimi uwagami, o których w poczuciu, jak zawsze, uczciwości, 

otwartości, prawa do poszanowania odmiennego zdania, Państwu mówię. Dyskusja nad 

budżetem? Proszę Pan Przewodniczący Forszpaniak. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak:    

Ja odnośnie Budżetu na 2020 rok. Chciałbym pochwalić Pana Burmistrza, że „nie chowa 

głowy w piasek”, tylko bierze Budżet w swoje ręce bo Rada Miejska może i głosować,                      

a zawsze w przedostatnim paragrafie czytanym przez Przewodniczącego Rady jest: 

Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Osieczna. I to Burmistrz jest 

odpowiedzialny za Budżet, Pan Burmistrz, który bierze to na siebie. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Kto jeszcze chciałby zabrać głos? Ja jeszcze chcę tylko 

dodać, bo dużo rzeczy chciałem powiedzieć i przez to zapomniałem. Proszę pamiętać i proszę 

zwrócić uwagę, Państwo Radni doskonale o tym wiedzą, Państwo Sołtysi powinni o tym 

wiedzieć, że nasz Budżet jest tak zbudowany jak jest w kwestii księgowości ale spodziewamy 

się, że w ciągu roku budżetowego spłynie do nas zaległość około 10.000.000,00 zł, która 

będzie stanowiła dodatkowy przypływ pieniędzy, które się nam należą, ale dzisiaj w ten 

projekt Budżetu nie są wpisane. Jakie to są ogromne pieniądze 10.000.000 zł, to wszyscy 

wiemy i jak ta kwota, w co wierzę, spłynie do naszego budżetu i jak będzie wyglądał rok 

budżetowy 2020. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Ponad dziewięć milionów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Ponad dziewięć? Może dziewięć i trochę, około 10.000.000 zł. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Z tej kwoty, o której Pan Przewodniczący powiedział niecałe 2.000.000 zł są już 

rozdysponowane w projekcie Budżetu na rok 2020, po stronie i dochodów i wydatków.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak jest, ale spodziewamy się oprócz tych jeszcze dużej kwoty. 
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Oczywiście. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę mnie poprawić, to jest na pewno około 10 milionów w kontekście tego, że na wydatki 

majątkowe mamy kwotę? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

To trzeba sprawdzić. To jest kwota bliżej 9 jak 10 milionów złotych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak. Fajnie, że mamy taką sytuację, że możemy się pomylić o milion. Jeszcze, jeśli Państwo 

pozwolą w czasie dyskusji, to czekam na odpowiedź Pana Burmistrza, ja wiem, że jeszcze nie 

skończył się termin na udzielenie odpowiedzi ale to też ma związek z budżetem. Zadałem 

pytanie o Spółkę Komunalną bo jak Państwo widzą za wykupujemy udziały w Spółce 

Komunalnej za 400.000 zł. Jestem ciekawy jak Pan Burmistrz widzi, jak ta Spółka będzie 

działać w 2020 roku. Proszę Państwa dyskusja nad budżetem. Nie widzę. Proszę Państwa 

zamykam dyskusję nad projektem Budżetu oraz zgłoszonymi poprawkami Pana Burmistrza.  

g) głosowanie nad przyjęciem wniesionych propozycji autopoprawek Burmistrza oraz 

pozostałych wniosków i poprawek 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie g) mamy głosowanie nad przyjęciem wniesionych propozycji autopoprawek 

Burmistrza oraz pozostałych wniosków i poprawek, których nie ma czyli głosujemy 

autopoprawki Pana Burmistrza. Proszę Państwa czy materia jest Państwu znana? To są 

autopoprawki, które Pan Burmistrz przedstawiał. Jeśli nie ma uwag, to rozpoczynam 

procedurę głosowania. Kto jest za przyjęciem autopoprawek proponowanych przez Pana 

Burmistrza proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk. Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Dziękuję. Proszę Państwa 15głosami „za” (Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak 

Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, Jaraczewski Robert, Juskowiak Paula, Kolberg 

Jakub, Kozak Marek, Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak 

Mariusz, Pietraszewska Ewa, Skrzypek Robert), przy 1 „przeciw” (Skowronek Przemysław)               

i 0 „wstrzymujących się” autopoprawki zostały przyjęte. W tej sytuacji proszę Państwa 

możemy przejść do podpunktu h). 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia wniesionych propozycji 

autopoprawek Burmistrza oraz pozostałych wniosków i poprawek stanowi załącznik nr 15 do 

niniejszego protokołu. 

h) głosowanie uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Głosowanie uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok. Czy są jeszcze pytania bo to 

jeszcze ostatnia szansa, żeby zadać pytania do uchwały budżetowej. Proszę Pan Radny 

Przemysław Skowronek. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Ja proponuję wnieść jedną poprawkę do tej uchwały, już mówię, o co mi chodzi. Chodzi mi 

konkretnie o § 10. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Ja tylko się zastanawiam i patrzę na Pana Mecenasa, czy to jest jeszcze czas na zgłaszanie 

poprawek? 

Mecenas Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Ten czas był na Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak, proszę dokończyć Panie Radny, przepraszam. 
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Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Uważam, że to jest poprawka, korygująca zapis, bo jak dobrze wiemy chyba, że się mylę, nie 

ma już takiej osoby jak Burmistrz Miasta i Gminy Osieczna, według Statutu jest Burmistrz 

Gminy Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Panie Radny proszę podać, w którym miejscu jest ten zapis? 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

§ 10. 

Radca prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 

§ 10 projektu uchwały, zdanie pierwsze. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

„Upoważnia się Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna”, tak jest, oczywiście.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Tyle i tylko tyle, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Jasne, przepraszam, że tak od razu oceniłem Pańską inicjatywę ona jest ze wszech miar cena. 

Proszę poprawić w § 10 zapis na „Upoważnia się Burmistrza Gminy Osieczna”. 

Radca prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Tą poprawkę trzeba przegłosować. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Poprawkę przegłosować tą zgłoszoną przez Pana Radnego, tak?  

Radca prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Tak.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pani Radna Helińska podpowiada mi że? 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Uchwała jest na 2019 rok? Taki jest zapis w porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Teraz wracamy do porządku obrad, tak.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak, w porządku obrad też trzeba zmienić rok 2019 na 2020. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak jest. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Punkt h). 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak, Budżetu na 2019 r. już nie uchwalamy. Ja mogę zrobić wspólne głosowanie? Nie mogę.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie h) jest błąd proszę Państwa, tak jak Pani Radna Helińska mówi powinno być 

głosowanie uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok, a jest na 2019. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Panie Mecenasie czy ja mogę to zmienić informując tylko o tym, czy musimy to 

przegłosować? 

Radca prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Mamy głosowanie uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pan na wydruku ma dobrze, a my mamy w tabletach mamy błąd ponieważ mamy na 2019 

rok. Proszę Państwa zmieniamy brzmienie punktu 8) na „głosowanie uchwały budżetowej 
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Gminy Osieczna na 2020 rok”. Rozpoczynam głosowanie. Kto jest za przyjęciem poprawki 

zgłoszonej przez Panią Radną Renatę Helińską proszę podnieść rękę. Kto jest przeciw? Kto 

się wstrzymał? Dziękuję. 15 głosami „za” (Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, 

Glapiak Jarosław, Helińska Renata, Jaraczewski Robert, Juskowiak Paula, Kolberg Jakub, 

Kozak Marek, Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak 

Mariusz, Pietraszewska Ewa, Skowronek Przemysław, Skrzypek Robert), przy 0 „przeciw”              

i 0 „wstrzymujących się” poprawka dotycząca zmiany roku została przyjęta. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Ogłaszam 5 minut przerwy na przygotowanie zmiany.  

 

P R Z E R W A 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Wznawiam obrady XIV sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna. Proszę Państwa pierwsza moja 

prośba, żeby zrestartować stronę, tzn. wcisnąć „start” i wtedy w porządku obrad pojawi się 

właściwy tytuł uchwały, w ślad za słuszną uwagą, wnioskiem Pani Radnej Renaty Helińskej                 

i zgodnie z głosowaniem dotyczącym technicznej zmiany w porządku obrad. Teraz proszę 

Państwa, jeśli to mamy, to możemy przystąpić do przegłosowania treści poprawki polegającej 

na tym, że będzie tak jak powinno być według Statutu czyli Burmistrz Gminy Osieczna. 

Poddaję pod głosowanie tą poprawkę. Kto jest za tym, żeby poprawić zapis w § 10 projektu 

uchwał proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk. Mamy15 głosów „za” 

(Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, 

Jaraczewski Robert, Juskowiak Paula, Kolberg Jakub, Kozak Marek, Krajewska Krystyna, 

Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak Mariusz, Pietraszewska Ewa, Skowronek 

Przemysław, Skrzypek Robert), 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia poprawki dotyczącej zmiany nazwy 

organu w projekcie uchwały budżetowej stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W związku, z czym poprawka została przyjęta jednomyślnie. Teraz poprawka zostaje 

naniesiona w uchwale. Już za chwilę proszę Państwa przedstawię projekt uchwały 

budżetowej. Uchwały numer kolejny Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 30 grudnia 2019 

r. w sprawie uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok. Wracamy do punktu 9, tak 

uchwała druk nr 100, to jest nasza główna uchwała budżetowa. Przedstawiam projekt 

uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok. Pytam czy są jeszcze pytania? Jeśli nie ma 

pytań, to proponuję rozpocząć procedurę głosowania w sprawie uchwały budżetowej Gminy 

Osieczna za 2020 rok. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały, w takim 

kształcie, o takiej treści proszę podnieść rękę i przycisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę 

podnieść rękę. Kto się wstrzymał? Dziękuję. Proszę Państwa uchwała została przyjęta przy  

14 głosach „za” (Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska 

Renata, Jaraczewski Robert, Juskowiak Paula, Kolberg Jakub, Kozak Marek, Krajewska 

Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak Mariusz, Pietraszewska Ewa, 

Skrzypek Robert), 1 „przeciw” (Skowronek Przemysław) i 0 „wstrzymujących się”. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia uchwały budżetowej Gminy 

Osieczna na 2020 rok stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  

Uchwała nr XIV.100.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 30 grudnia 2019 r.                     

w sprawie uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok stanowi załącznik nr 18 do 

niniejszego protokołu.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Dziękuję, cieszę się, że przyjęliśmy uchwałę budżetową Gminy Osieczna na 2020 rok. Proszę 

Państwa mieliśmy kilka przerw, dlatego nie będę teraz, jeśli Państwo pozwolą, ogłaszał 

przerwy tylko będziemy realizować kolejne punkty porządku obrad. 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 10 mamy Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych a w punkcie 11 Program Przeciwdziałania Narkomanii. Jak Państwo wiedzą, 

co roku musimy taki program uchwalić, w związku z tym pytam Państwa Radnych, czy do 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych mają Państwo pytania, 

czy uwagi? Nie ma pytań. W związku z czym przedstawiam projekt uchwały właśnie o takim 

tytule i rozpoczynam procedurę głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej 

uchwały o przedstawionej treści, proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk. Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymał? Proszę Państwa 14 głosami „za” (Forszpaniak Mirosław, 

Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Jaraczewski Robert, Juskowiak Paula, Kolberg 

Jakub, Kozak Marek, Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak 

Mariusz, Pietraszewska Ewa, Skowronek Przemysław, Skrzypek Robert), przy 1 „przeciw” 

(Helińska Renata,) i 0 „wstrzymujących się” podjęliśmy uchwałę. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Nie jestem przeciw, przypadkowo przycisnęłam ponieważ tablet mi się przewrócił.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czy Pani Radna zgłasza w związku z takimi okolicznościami wniosek o reasumpcję 

głosowania? Panie Mecenasie czy w takiej sytuacji mogę zarządzić reasumpcję głosowania? 

Radca prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 

W Statucie mamy regulamin głosowania. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

To nie ma znaczenia, w przypadku tego głosowania. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Niech mój głos tak zostanie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Mamy w Statucie zapisane, że w takiej sytuacji mamy prawo przeprowadzić reasumpcję 

głosowania. Ale rozumiem, że Pani Radna nie wnosi o reasumpcję głosowania? 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Nie wnoszę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Proszę o uwagę, to są ważne sprawy. Proszę Państwa powtarzam przyjęliśmy 

Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2020,                       

tj. 14 głosami „za” (Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, 

Jaraczewski Robert, Juskowiak Paula, Kolberg Jakub, Kozak Marek, Krajewska Krystyna, 

Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak Mariusz, Pietraszewska Ewa, Skowronek 

Przemysław, Skrzypek Robert), przy 1 „przeciw” (Helińska Renata) i 0 „wstrzymujących 

się”. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2020 stanowi 

załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  

Uchwała nr XIV.101.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 30 grudnia 2019 r.                     

w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 

rok 2020 stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
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Ad. 11.Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na 2020 rok.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 11 mamy Program Przeciwdziałania Narkomanii. Mamy projekt uchwały. Czy są 

pytania? Nie ma pytań. Proszę Państwa rozpoczynam procedurę głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za przyjęciem tej uchwały, o takiej treści proszę podnieść rękę i przycisnąć 

odpowiedni przycisk. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał też proszę przycisnąć i podnieść 

rękę. Proszę Państwa 15 głosami „za” (Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, 

Glapiak Jarosław, Helińska Renata, Jaraczewski Robert, Juskowiak Paula, Kolberg Jakub, 

Kozak Marek, Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak 

Mariusz, Pietraszewska Ewa, Skowronek Przemysław, Skrzypek Robert), jednomyślnie, 

jednogłośnie przyjęliśmy Program Przeciwdziałania Narkomanii. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2020 stanowi załącznik nr 21 do niniejszego 

protokołu.  

Uchwała nr XIV.102.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 30 grudnia 2019 r.                     

w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2020 stanowi załącznik 

nr 22 do niniejszego protokołu.  

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy                  

w Rodzinie na rok 2020. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

I trzeci Program, Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na rok 2020. Materia 

Państwu znana, treść projektu też znana. W związku z tym pytam, czy są jeszcze pytania, 

wątpliwości? Nie widzę. Proszę Państwa rozpoczynam procedurę głosowania. Kto jest za 

przyjęciem tej uchwały o takiej treści, proszę podnieść rękę. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i przycisk przycisnąć. Kto się wstrzymał? 15 głosami „za” (Forszpaniak 

Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, Jaraczewski Robert, 

Juskowiak Paula, Kolberg Jakub, Kozak Marek, Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, 

Łagoda Sebastian, Mikołajczak Mariusz, Pietraszewska Ewa, Skowronek Przemysław, 

Skrzypek Robert) jednomyślnie przyjęliśmy kolejny Program, tym razem Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie na rok 2020. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na rok 2020 stanowi załącznik nr 23 do 

niniejszego protokołu.  

Uchwała nr XIV.103.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 30 grudnia 2019 r.                     

w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na rok 2020 stanowi 

załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji zgłoszonej przez mieszkańców 

Świerczyny dotyczącej podjęcia działań zmierzających do niewydawania zgody na 

budowę budynków magazynowych na działkach nr 490/100 lub 490/101 położonych                

w Świerczynie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Realizujmy porządek obrad. Proponuję, że jeżeli ktoś z Państwa musi wyjść na chwilę, to 

proszę, a my będziemy dalej procedować. Proszę Państwa podjęcie uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji zgłoszonej przez mieszkańców Świerczyny dotyczącej podjęcia działań 

zmierzających do niewydawania zgody na budowę budynków magazynowych na działkach             

o podanych numerach, położonych w Świerczynie. Mamy projekt uchwały, mamy 

uzasadnienie. Ja tylko dwoma zdaniami nawiąże do tego, o czym mówił Pan Radny 

Przemysław Skowronek, a propos braku informacji. W pierwszej chwili nie skojarzyłem ale 

ja nie będąc członkiem tej Komisji, a jedynie Radny, który zagląda na naszą aplikację, to 
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miałem wrażenie, że byłem na bieżąco z tym, że ta Komisja ma się odbyć w odpowiednim 

momencie czyli 23 grudnia. Projekt stanowiska Komisji i uzasadnienia do uchwały zawisł             

w aplikacji tak, że zarzut Pana Radnego, że Radni nie mają wiedzy jest chyba nie do końca 

trafiony. Radni się dowiadują, nie jest tak, że my powiadamiamy, jeśli sprawa trafia do 

Przewodniczącego i Przewodniczący przesyła ją do właściwej Komisji, to ja rzeczywiście nie 

powiadamiam osobnym pismem wszystkich Państwa Radnych, ale zakładam, że to co się 

dzieje jest w pełni transparentne i pojawia się w naszej aplikacji.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dobrze, ale o jakiej Komisji Pan mówi Panie Przewodniczący?   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Komisji Skarg, Petycji i Wniosków. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dobrze, ale ja nie należę do tej Komisji i nic na ten temat nie wiedziałem. Ja dowiedziałem 

się o tym przedwczoraj. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pan, Panie Radny nie należy do tej Komisji jak 10 innych osób, członków Rady, ale Pan 

należy do grona piętnastoosobowej Rady, która ma dostęp do aplikacji, z której możemy na 

bieżąco śledzić czym m.in. zajmują się inne Komisję, do których nie należymy. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dobrze, zapytam, w którym miejscu mam tego szukać, proszę mi wskazać. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Na pierwszej stronie, mamy „pokaż wszystkie komunikaty”, pod datą 23 grudnia jest projekt 

stanowiska Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i po wejściu w to, po posiedzeniu Komisji 

powstał projekt stanowiska tejże Komisji. Ja rozumiem, że to jest źródło informacji,                    

z którego my jako Radni, którzy nie jesteśmy członkami danej Komisji dowiadujemy się, co 

postanowiła w tej materii właściwa Komisja.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Nie będziemy teraz dyskutować nad tym, ja to sprawdzę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Okay. Proszę Państwa, zatem wracam do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Ustalimy jak najlepiej się komunikować, żeby nie było wrażenia, że coś się dzieje bez wiedzy 

Radnych. Nikomu z nas nie zależy na tym, żeby takie wrażenie u kogokolwiek powstało. 

Dobrze proszę Państwa, mamy podjęcie uchwały, tak mamy projekt uchwały, mamy 

uzasadnienie. Czy są ze strony Państwa Radnych pytania do tej treści? Nie widzę. Zatem 

przedstawiam projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji zgłoszonej przez mieszkańców 

Świerczyny. Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej 

uchwały w takiej treści, proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk. Kto jest 

przeciw też proszę przycisnąć przycisk i podnieść rękę. Kto się wstrzymał, proszę przycisnąć 

odpowiedni przycisk i podnieść rękę. Proszę Państwa uchwała została podjęta 14 głosami 

„za” (Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, 

Jaraczewski Robert, Juskowiak Paula, Kolberg Jakub, Kozak Marek, Krajewska Krystyna, 

Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak Mariusz, Pietraszewska Ewa, Skrzypek 

Robert), 0 „przeciw” i 1 „wstrzymujący się” (Skowronek Przemysław).  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia 

petycji zgłoszonej przez mieszkańców Świerczyny dotyczącej podjęcia działań zmierzających 

do niewydawania zgody na budowę budynków magazynowych na działkach nr 490/100 lub 

490/101 położonych w Świerczynie stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  

Uchwała nr XIV.104.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 30 grudnia 2019 r.                     

w sprawie rozpatrzenia petycji zgłoszonej przez mieszkańców Świerczyny dotyczącej 
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podjęcia działań zmierzających do niewydawania zgody na budowę budynków 

magazynowych na działkach nr 490/100 lub 490/101 położonych w Świerczynie stanowi 

załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Państwa tak jak uchwaliliśmy plan finansowy na 2020 rok, tak jeszcze w przedostatni 

dzień roku wracamy do uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok i potem w ślad za 

tym do WPF-u.  

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 

2019 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Oddaję głos Panu Burmistrzowi. Proszę Panie Burmistrzu o wprowadzenie nas w treść tego 

projektu uchwały. Proszę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Przedkładam Państwu uzasadnienie do uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Gminy Osieczna na 2019 r. W uchwale budżetowej proponuje się dokonanie następujących 

zmian. W załączniku nr 1 do niniejszej uchwały, zmiany w załączniku nr 1 „Plan dochodów 

Gminy Osieczna na 2019 r.” do uchwały budżetowej. Proponowane zmiany polegają na 

zmniejszeniu o kwotę 1.753.971,06 zł z tego: 

a) zwiększenie planu dochodów o kwotę 838.926,00 zł, tj. do kwot zrealizowanych na dzień 

16 grudnia 2019 r. bez planu lub w kwotach wyższych niż planowano oraz z tytułu 

wyższego przewidywanego wykonania, z następujących tytułów: 

 wpływy z najmu i dzierżawy o kwotę 500,00 zł, w kolejnym dziale i rozdziale o kwotę 

700,00 zł, w następnym, to jest dział 801 rozdział 80101 o kwotę 8.115,00 zł, w dz. 

900 rozdz. 90001 o kwotę 240.000,00 zł, 

 wpływy ze sprzedaży składników majątkowych § 0870 w dziale 600 rozdział 60016 

o kwotę 150,00 zł, w dziale 750 rozdział 75023 o kwotę 530,00 zł, 

 dochody jednostki samorządu terytorialnego związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami § 2360 w dziale 855 

rozdział 85502 o kwotę 11.000,00 zł, 

 wpływy z podatków i opłat lokalnych w dziale 756 rozdział 75615, rozdział 75616                  

i rozdział 75618 o kwotę 223.600,00 zł, z tego: 

 z podatku od nieruchomości § 0310 o kwotę 48.000,00 zł, 

 z podatku rolnego § 0320 o kwotę 18.500,00 zł, dotyczy to osób fizycznych, 

 z podatku od środków transportowych § 0340 o kwotę 10.000,00 zł, również osoby 

fizyczne, 

 z opłaty eksploatacyjnej § 0460 o kwotę 4.100,00 zł, 

 z opłaty skarbowej § 0410 o kwotę 1.000,00 zł, 

 z podatku od czynności cywilnoprawnych § 0500 o kwotę 142.000,00 zł, 

 wpływy z usług w § 0830 w dziale 010 w rozdziale 01010 o kwotę 94.000,00 zł                    

i rozdział 01095 o kwotę 600,00 zł, w dziale 700 rozdział 70005 o kwotę 170,00 zł,                

w dziale 801 rozdział 80101 o kwotę 1.241,00 zł i rozdział 80104 o kwotę 28.000,00 

zł, w dziale 921 rozdział 92120 o kwotę 730,00 zł, 

 wpływy z tytułu kosztów egzekucyjnych, opłaty komorniczej i kosztów upomnień                

§ 0640 w dziale 756 rozdział 75616 o kwotę 5.500,00 zł, w dziale 900 rozdziale 90002             

o kwotę 3.600,00 zł, 

 wpływy z różnych opłat § 0690 w dziale 756 rozdział 75618 o kwotę 3.000,00 zł,                 

w dziale 852 rozdział 85203 o kwotę 650,00 zł i w dziale 926 rozdział 92605 o kwotę 

580,00 zł,  
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 wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i opłat § 0910 

w dziale 756 rozdział 75616 o kwotę 2.500,00 zł,  

 wpływy z pozostałych odsetek § 0920 w dziale 010 rozdział 01010 o kwotę 490,00 zł               

i rozdział 01095 o kwotę 2,00 zł, w dziale 630 rozdział 63003 o kwotę 785,00 zł,                 

w dziale 700 rozdział 70005 o kwotę 2.050,00 zł i w dziale 756 rozdział 75618 

o kwotę 5.500,00 zł, w dziale 900 rozdział 90001 o kwotę 230,00 zł, 

 wpływy z odsetek od dotacji § 0900 w dziale 926 rozdział 92605 o kwotę 10,00 zł, 

 wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych § 0940 w dziale 700 rozdział 70005                   

o kwotę 370,00 zł, w dziale 750 rozdział 75023 o kwotę 810,00 zł, w dziale 801 

rozdział 80103 o kwotę 2.100,00 zł, w dziale 900 rozdział 90015 o kwotę 183,00 zł,  

 wpływy z otrzymanych spadków, zapisów i darowizn w postaci pieniężnej § 0960                

w dziale 750 rozdział 75023 o kwotę 40.000,00 zł, 

 wpływy z różnych dochodów § 0970 w dziale 010 rozdział 01095 o kwotę 

131.500,00 zł, w dziale 630 rozdział 63003 o kwotę 2.300,00 zł, w dziale 700 rozdział 

70005 o kwotę 160,00 zł, w dziale 750 rozdział 75023 o kwotę 5.600,00 zł, w dziale 

854 rozdział 85417 o kwotę 12.000,00 zł i w dziale 900 rozdział 90001 o kwotę 650,00 

zł i rozdział 90015 o kwotę 2.500,00 zł, w dziale 921 rozdział 92109 o kwotę 5.100,00 

zł i rozdział 92120 o kwotę 60,00 zł, 

 wpływy ze zwrotów dotacji § 2910 w dziale 926 rozdział 92605 o kwotę 1.360,00 zł, 

b) urealnienie planu dochodów do przewidywanego wykonania poprzez zmniejszenie 

o kwotę 829.344,00 zł z następujących tytułów: 

 wpływy z różnych dochodów w dziale 010 rozdział 01010 o kwotę 22.000,00 zł                   

i w dziale 801 rozdział 80101 o kwotę 577,00 zł, 

 wpływy z podatków i opłat lokalnych w dziale 756 rozdział 75615 i 75616 o kwotę 

48.000,00 zł, z tego: 

 z podatku rolnego § 0320 o kwotę 18.000,00 zł, dotyczy osób prawnych, 

 z podatku od spadków i darowizn § 0360 o kwotę 30.000,00 zł, dotyczy osób 

fizycznych, 

 wpływy z najmu i dzierżawy składników majątkowych § 0750 w dziale 630 rozdział 

63003 o kwotę 5.,00 zł i w dziale 921 rozdział 92109 o kwotę 10.000,00 zł, 

 wpływy ze sprzedaży składników majątkowych § 0870 w dziale 020 rozdział 02001 

o kwotę 3.000,00 zł, 

 wpływy z usług w dziale 921 rozdział 92109 o kwotę 15.000,00 zł, 

 wpływy z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności w § 0770 w dziale 700 rozdział 

70005 o kwotę 700.000,00 zł, 

 wpływy z opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dział 801 rozdział 

80104 o kwotę 5.100,00 zł, 

 wpływy z pozostałych odsetek w dziale 801 rozdział 80101 o kwotę 2.625,00 zł,  

 wpływy z różnych opłat § 0690 w dziale 801 rozdziale 80101 w kwocie 42,00 zł,  

 wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych § 0940 w dziale 855 rozdział 85501                   

o kwotę 18.000,00 zł, 

c) zmniejszenie w dziale 758 rozdział 75863 i 75864 o kwotę 1.763.553,06 zł z tytułu 

środków: po pierwsze dotyczy to tych dwóch projektów, które realizują nasze szkoły,                

o czym już dzisiaj Państwu przedkładałem informację, po drugie z Urzędu 

Marszałkowskiego w Poznaniu w kwocie 1.726.236,25 zł z tytułu inwestycji 

realizowanych z dofinansowaniem unijnym, dotyczy zadań dzisiaj już wymienionych 

czyli „Budowa kanalizacji sanitarnej Świerczyna-Grodzisko-Łoniewo” oraz „Przebudowa 

z rozbudową oczyszczalni ścieków w Osiecznej”. Planowany wpływ środków będzie                

w 2020 roku.  
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Po drugie załącznik nr 2 do niniejszej uchwały zmiany w załączniku nr 2 „Plan wydatków 

budżetu Gminy Osieczna na 2019 rok”. Proponowane zmiany polegają na zmniejszeniu                    

o kwotę 241.511,81 zł, z tego: 

a) zmniejszenie w dziale 010 rozdział 01010 o kwotę 12.000,00 zł z zakresu wynagrodzeń 

wraz z pochodnymi, 

b) zmniejszenie w dziale 600 rozdział 60016 o kwotę 12.312,00 zł w zakresie wydatków 

osobowych, 

c) zmniejszenie w dziale 750 rozdział 75011 o kwotę 36.000,00 zł w zakresie wynagrodzeń 

wraz z pochodnymi, w rozdziale 75023 o kwotę 85.913,00 zł w zakresie wynagrodzeń 

wraz z pochodnymi z częściowym przeznaczeniem na zakup materiałów i usług i rozdział 

75095 o kwotę 9.377,00 zł w zakresie wynagrodzeń wraz z pochodnymi z częściowym 

przeznaczeniem na opłacenie składek ubezpieczeniowych mienia, 

d) zmniejszenie w dziale 801 paragraf, rozdział 80101 o kwotę 20.435,00 zł wynikające                     

z urealnienia wydatków bieżących jednostek oświatowych, 

e) zmniejszenie w dziale 801 rozdział 80101 o kwotę już przed chwilą przedkładaną przy 

okazji zmian w dochodach przedkładaną, dotyczy to kwoty 37.316,81 zł programów 

unijnych realizowanych przez dwie szkoły. Zwiększony o wyżej wymienione kwoty plan 

wydatków na rok 2020. Projekty realizowane są w latach trwającym roku 2019                           

i przyszłym 2020, 

f) zwiększenie w dziale 801 rozdział 80101 o kwotę 48.742,00 zł z przeznaczeniem na 

wynagrodzenia, zakup usług remontowych i opłacenie składek ubezpieczeniowych 

jednostek oświatowych, 

g) zmniejszenie w dziale 801 rozdział 80104 o kwotę 17.833,00 zł oraz zwiększenie o kwotę 

82,00 zł wynikające z urealnienia wydatków bieżących w przedszkolach, 

h) zmniejszenie w tym samym dziale 801 rozdział 80113 o kwotę 241,00 zł dotyczące 

uaktualnienia odpisu na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych, 

i) kolejny, dział ten sam 801 kolejny rozdział 80146 o kwotę 1.803,00 zł oraz zwiększenie          

o kwotę 1.803,00 zł, co jest wynikiem przesunięć wydatków między paragrafami, 

j) zmniejszenie i zwiększenie w dziale 801 rozdziale 80149 o kwotę 27,40 zł, 

k) w tym samym dziale, w rozdziale 80150 zmniejszenie o kwotę 16.823,00 zł wynikające                     

z urealnienia wydatków bieżących jednostek oświatowych, 

l) zmniejszenie w dziale 852 rozdział 85215 o kwotę 15.000,00 zł środków na wypłatę 

dodatków mieszkaniowych, 

m) zmniejszenie w dziale 854 rozdział 85401 o kwotę 1.210,00 zł oraz zwiększenie o kwotę 

333,00 zł w zakresie wydatków na świetlice szkolne, 

n) zmniejszenie w dziale 855 rozdział 85501 o kwotę 66.000,00 zł w zakresie wynagrodzeń 

osobowych wraz z pochodnymi, 

o) zwiększenie w dziale 900 rozdział 90015 o kwotę 20.000,00 zł z przeznaczeniem na 

oświetlenie uliczne  

p) zmniejszenie w dziale 900 rozdziale 90095 o kwotę 20.205,00 zł planu wydatków na 

pozostałe zadania z zakresu gospodarki komunalnej, 

q) zwiększenie w dziale 921 rozdział 92105 o kwotę 25.000,00 zł z przeznaczeniem na 

wydatki związane z realizacją zadań w zakresie upowszechniania kultury,  

r) zwiększenie w dziale 921 rozdział 92109 o kwotę 15.000,00 zł planu wydatków na 

utrzymanie i doposażenie świetlic wiejskich na terenie Gminy. 

Załącznik nr 3 do niniejszej uchwały, zmiany w załączniku nr 3 „Zestawienie przychodów                

i rozchodów budżetu Gminy Osieczna na 2019 rok”. Zmiana w wyżej wymienionym 

załączniku polega na zwiększeniu kwoty wolnych środków z lat ubiegłych o 1.512.459,25 zł 

do wysokości faktycznie wypracowanych środków, tzn. 1.909.499,25 zł. Dziękuję. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję Panu Burmistrzowi. Proszę Państwa, pytania do treści tej uchwały. Nie widzę. 

Zatem przedstawiam projekt uchwały. Co się dzieje? 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Ewa Pietraszewska: 

Tablet się wyłączył. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Wyłączył się? Proszę Państwa ogłaszam 5 minut przerwy. 

 

P R Z E R W A 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Państwa przy pomocy moich Przewodniczących ustalam, że jesteśmy w punkcie                   

14 i mamy uchwałę w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2019 r. 

Pytałem czy są pytania do treści tej uchwały, jeśli nie ma pytań, to rozpoczynam procedurę 

głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały w takim kształcie o takiej 

treści proszę podnieść rękę i odpowiedni przycisk przycisnąć. Kto jest przeciw też proszę to 

zrobić przycisnąć przycisk i podnieść rękę i kto się wstrzymał podnieść rękę i przycisnąć 

przycisk. Proszę Państwa 14 głosami „za” (Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, 

Glapiak Jarosław, Helińska Renata, Jaraczewski Robert, Juskowiak Paula, Kolberg Jakub, 

Kozak Marek, Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak 

Mariusz, Pietraszewska Ewa, Skrzypek Robert), 0 „przeciw” i 1 „wstrzymujący się” 

(Skowronek Przemysław) uchwała została podjęta.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian                         

w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 

protokołu.  

Uchwała nr XIV.105.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 30 grudnia 2019 r.                     

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok stanowi załącznik                

nr 28 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

I w ślad za tym mamy podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na lata 2019-2028. 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Osieczna na lata 2019-2028. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Treść Państwu jest znana, mamy ją przed sobą. Pytam zatem Państwa Radnych czy są 

pytania, uwagi, wątpliwości? Nie widzę. Zatem, przedstawiam projekt uchwały w sprawie 

zmiany WPF-u Gminy Osieczna na lata 2019-2028, takie lata i rozpoczynam procedurę 

głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały w takim kształcie proszę 

podnieść rękę i odpowiedni przycisk przycisnąć. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał to 

proszę rękę podnieść i odpowiedni przycisk przycisnąć. Dobrze. Proszę Państwa 14 głosami 

„za” (Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, 

Jaraczewski Robert, Juskowiak Paula, Kolberg Jakub, Kozak Marek, Krajewska Krystyna, 

Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak Mariusz, Pietraszewska Ewa, Skrzypek 

Robert), 0 „przeciw” i 1 „wstrzymujący się” (Skowronek Przemysław) przyjęliśmy uchwałę              

i tym samym zakończyliśmy część uchwałodawczą. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2019–2028 stanowi załącznik            

nr 29 do niniejszego protokołu.  
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Uchwała nr XIV.106.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 30 grudnia 2019 r.                     

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2019–2028 

stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Państwa zostały nam jeszcze trzy punkty, proponuję je realizować w dalszym ciągu. 

Ad. 16. Wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 16 mamy wnioski i informacje, wolne głosy też, tak proponuję ten punkt 

rozszerzająco potraktować bo myślę, że to jest w naszym wspólnym interesie, żeby tak ten 

punkt mógł być traktowany. Kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w punkcie wolne 

głosy, wnioski i informacje? Pan Radny Przemysław Skowronek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Wracając do tej kwestii, którą podniosłem na początku sesji.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Nie wszyscy jednak dostają informacje, dostają tylko członkowie Komisji Skarg i Wniosków. 

Ja nie dostałem, Pan Radny Skrzypek też, przypuszczam, że inni członkowie, Radni, którzy 

nie należą do Komisji też nie dostali tej petycji.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Jeśli tak było to przepraszam za wprowadzenie w błąd. Byłem przekonany, że wszyscy 

otrzymują i myślę, że nie ma żadnej wątpliwości, że od tej pory tak będzie, bo chyba 

sprzeciwu nie ma. Wszyscy będą otrzymywać to, co się pojawia, a dotyczy poszczególnych 

komisji. Jeśli tak, to zwracam honor Panie Radny, przepraszam. Byłem przekonany, że 

wszyscy dostali, będzie to zmienione. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Punkt wolne głosy i wnioski i informacje. Proszę Pan Sekretarz Sławomir 

Kosmalski. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 
Jeszcze w tej sprawie. Petycja jest dostępna na BIP-ie, dostępna dla wszystkich tak, że to nie 

jest problem, żeby się zapoznać z jej treścią.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Jasne ale nawet jeśli jest na BIP-ie, to taka nasza prośba, jeśli to nie jest problem techniczny, 

żebyśmy dostawali to w aplikacji, bo my się nauczyliśmy tak z tej aplikacji korzystać. Tak, że 

obaj Panowie macie rację, spróbujemy te racje połączyć i zrobić tak, żeby było dobrze. Wolne 

głosy, wnioski i informacje proszę Państwa. Pan Burmistrz bardzo proszę oddaje głos, potem 

Państwo Sołtysi. Proszę Panie Burmistrzu. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Proszę Pan Radny. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pan Radny Przemysław Skowronek. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Jedno takie pytanie. Skoro jest wszystko na BIP-ie, to ja prosiłbym o uzupełnienie zarządzeń 

wydanych przez Pana Burmistrza, bo skończyły się na 85 zarządzeniu. W dniu wczorajszym 

sprawdzałem, a z tego co wiem już jest zarządzenie nr 88, być może nawet jeszcze jakieś 

inne. Prosiłbym w miarę na bieżąco aktualizować takie rzeczy, bo to jest to o czym mówię. Ja 

też chciałbym się zapoznać z zarządzeniami Pana Burmistrza, żeby wiedzieć, co się w Gminie 

dzieje. Dziękuję. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Jasne, aktualny BIP to oczywiście jedno z podstawowych narzędzi komunikacji między nami 

i nie tylko między nami. Dobrze. Panie Burmistrzu bardzo proszę oddaję głos. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dziękuję, zapewniam Państwa Radnych, Gości, Pana Radnego Skowronka, że ten 

informacyjny zakres realizujemy, jak Pan to użył w miarę na bieżąco. Natomiast chciałbym 

Państwu przekazać kilka naszych wspólnych spraw. Po pierwsze bardzo cieszę się, bo nasz 

wniosek dotyczący przebudowy drogi w Ziemnicach, od drogi powiatowej do skrzyżowania   

z drogą gminną, czyli koło posesji Państwa Pajzertów otrzymał rekomendację komisji 

powołanej przez Pana Wojewodę Wielkopolskiego. Czekamy na decyzję Pana Premiera, czy         

i jeżeli tak, to w jakim zakresie będzie dofinansowane. Kwota kosztorysowa tego zadania,                

tj. 848.454,00 zł. Mówię o tym dlatego, że jak, na co liczymy, będzie to dofinansowanie, to 

zadanie włączymy do zadań budżetu roku 2020. Chciałbym w tym momencie odnieść się do 

tego, jak to jest z planami zwanymi budżetem danego roku, również naszego samorządu ale 

wszystkich samorządów. Wśród tej wielości zadań, które są planowane każdego roku 

znajdują się te, które udaje się w 100% zrealizować, z niektórych, z różnych powodów bywa, 

że samorząd rezygnuje, a jak nie kilkadziesiąt to naprawdę sporo zadań w ciągu trwania roku 

budżetowego wprowadzamy, dzięki czy przez wspólną zgodę organu stanowiącego i nas, jako 

wykonawców Państwa decyzji. Miałem taki zapis, żeby dzisiaj wypowiedzieć się o tych 

brakujących kilkuset metrach ścieżki w Świerczynie, ścieżki pieszo-rowerowej. To są jak 

gdyby dwa aspekty. Pierwszy, to taki o czym oficjalnie Państwa informuję, że będziemy 

przeprowadzać fazę dokumentacyjną przygotowania zrealizowania tego zadania i wierząc, że 

uda się to jeszcze zrobić w tym roku, to zadanie wykonamy w 2020 roku. Gdyby z różnych 

powodów tego zadania nie udało się zrealizować w roku 2020, to w następnym, jako, że ja 

przynajmniej nie przypominam sobie, żebym mówił o tym czy też proponował takie 

rozwiązanie, żeby tego brakującego odcinka nie wykonać. Po kolejne. Na tej Komisji na, 

którą Pan Przewodniczący dzisiaj się powołał była rozmowa i wnioski, uwagi dotyczące, że 

należałoby to zrobić. Ta Komisja odbyła się po projekcie budżetu, który przedłożyłem 

Państwu zgodnie z upływem terminu 15-16 listopada i wtedy to zadanie się nie pojawiło                

w planach zawartych w budżecie na 2020 rok ale poza opiniami czy sugestiami wniosku 

takiego jak przy procedowaniu budżetu czyli pisemnego wniosku, ze wskazaniem również 

źródła pokrycia tego wydatku, ja przynajmniej nie otrzymałem. Czy to oczywiście zmienia 

fakt, że nie warto i nie trzeba o tym rozmawiać? I jedno i drugie. Ja tutaj pozwolę się nie 

zgodzić z Panem Przewodniczącym z tezą, że nie ma między nami  rozmów, dyskusji, 

ustaleń. Pan Przewodniczący wskazał na to zadanie, ja mógłbym wskazać na inne, to nie 

rzecz w tym. Myślę, że to nie oto chodzi, żebyśmy w sposób taki, jak to dzisiaj się rozpoczęło 

dyskutowali. Ja, a przede wszystkim nie chcę w ten sposób rozmawiać, mam takie prawo do 

tego typu optyki działania. Mogę zapewnić wszystkich tutaj obecnych i tych, którzy nas 

słuchają, że nie było sytuacji, żebym nie był do dyspozycji kogokolwiek z Państwa Radnych, 

Sołtysów czy Mieszkańców naszej Gminy i nie tylko. To oczywiście nie oznacza, że                      

z każdym pomysłem, propozycją tu i teraz trzeba się zgodzić. Uważam odwrotnie, że wręcz 

nie można się zgodzić z takiego oto powodu, że właściwie my koncentrujemy i ogniskujemy 

się na tym jak wydawać pieniądze. Ja przynajmniej nie słyszałem poza nielicznymi głosami,         

o tym jak zwiększać pieniądze po stronie dochodowej. Ze swojego doświadczenia jako 

Radnego Rady Miejskiej i później Rady Powiatu Leszczyńskiego, uważam i tak to oceniam, 

że oczywiście po to się spotykamy, żeby rozmawiać, wspierać się, akceptować pewne 

pomysły lub też odsuwać je w czasie albo w ogóle też jednego czy drugiego, czy kolejnego 

nie realizować.  
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Tak po prostu to jest. Ja nie chciałbym odnosić się do bardziej szczegółowych uwag Pana 

Przewodniczącego. Czyli z tą ścieżką, to tak jak Państwu powiedziałem, niezależnie od tych 

kolejnych uwag, będziemy ten odcinek realizować. Byłoby dziwne gdybyśmy go nie 

wybudowali. Jeżeli chodzi o komplementowanie i słuszne, tylko przyłączę się do tego, że 

bardzo dziękuję Panu Sołtysowi Ciesielskiemu za to wydarzenie, w którym mieliśmy 

możliwość uczestniczyć. Pozwoliłem sobie wcześniej przesłać na ręce Pana Sołtysa 

podziękowania, ale z przyjemnością też przyłączę się do tego wyrażenia w sposób słowny, co 

czynię, podziękowań dla Pana Marcina Ciesielskiego, jego Rady Sołeckiej i wszystkich 

mieszkańców Jeziorek z takim przekonaniem, że program budowy obiektów kultury w naszej 

Gminie, który zakończyliśmy, jest jednym z takich, o czym jestem przekonany, z których 

możemy i powinniśmy być dumni. Chciałbym również poinformować Państwa, że trwają 

końcowe prace związane z zatrudnieniem zastępcy skarbnika Gminy Osieczna. Ogłosiliśmy 

konkurs, jest on w trakcie i w najbliższym czasie podejmę decyzję dotyczącą zatrudnienia 

osoby na stanowisku zastępcy skarbnika Gminy Osieczna. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Proszę Państwa dyskusja, pytania, wątpliwości. Panie Burmistrzu, Pani Skarbnik 

jest ciągle na zwolnieniu lekarskim?  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Szanowni Państwo, tak Pani Skarbnik jest na zwolnieniu lekarskim. Aktualne zwolnienie trwa 

do 2 stycznia. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Rozumiem, że to jest stan, w którym Pan jako Burmistrz nie może powołać drugiego 

skarbnika w czasie, kiedy pierwszy jest skarbnikiem na zwolnieniu lekarskim. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Potwierdzam. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czy mamy w tej chwili w strukturze naszego Urzędu stanowisko zastępcy skarbnika?  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak 
Tak, w strukturze organizacyjnej Urzędu Gminy Osieczna mamy stanowisko zastępcy 

skarbnika.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Ale nie mieliśmy kogoś takiego zatrudnionego na tym stanowisku. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak 
Nie mieliśmy.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak Też obiecuję sobie nie wchodzić w daleko idące polemiki z Panem Burmistrzem na temat 

tego, jak widzimy niektóre sprawy, tym bardziej że mam wrażenie, że w wielu sprawach się 

zgadzamy. Ja deklaruję Panie Burmistrzu, bo Pan Burmistrz wspomniał o sferze wpływów, 

przychodów do budżetu, nie tylko wydatków. Deklaruję gotowość właściwie ciągłego 

wspólnego poszukiwania, jak to zrobić. Ja z analizy, którą sobie zrobiłem, naszego budżetu to 

moim zdaniem dosyć jasno i w sposób oczywisty widać, gdzie te pieniądze ewentualnie mogą 

przychodzić, w tym sensie, że są rzeczy właściwie nie zależne od nas, czyli ten udział                      

w podatku PIT, chociaż rozmawialiśmy raz, czy drugi o tej kampanii, która by mogła 

spróbować namawiać ludzi, żeby płacili podatki zaznaczając, że chcą, żeby te podatki, udział 

w PIT-cie trafiał do miejsca, gdzie faktycznie zamieszkują, a nie tyle gdzie są zameldowani. 

Cieszę na ewentualne takie rozmowy. Wydaje się, że bo nie sposób nie zauważyć, że 

4.000.000,00 zł mamy z podatku dochodowego od osób prawnych na przykład, czyli podatek 

od nieruchomości, nie CIT, tylko podatek od nieruchomości mamy chyba 4.000.000,00 zł, tak 

sobie wynotowałem, to jest bardzo duży pieniądz, w sensie takim, że ja widzę jak to jest 

znaczące w porównaniu z innymi wpływami i jak ważne jest to, żeby te firmy działały, 
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funkcjonowały i żeby płaciły podatek od nieruchomości w miejscu gdzie funkcjonują. Jestem 

gotów do takich rozmów. Proszę Państwa wolne głosy, wnioski? Ja mam trzy sprawy, 

króciutkie, jeśli Państwo pozwolą. Informacja o wodzie i ściekach. Pytałem ostatnio                         

w ramach mojego pytania o spółkę ściekową. Jak rozumiem wszyscy mamy świadomość                    

i wszyscy wiemy, w ostatnich dniach dwie osoby mnie zapytały, mówią to jak to będzie                 

od 1 stycznia, a ja mówię od 1 stycznia tak będzie, że przyjdzie osobny rachunek za wodę                 

i osobny za ścieki. Od kogo innego przyjdzie za wodę, a od kogo innego przyjdzie za ścieki. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak 
Oczywiście. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Ja nie chcę nikogo poganiać ale wydaje mi się, że im szybciej mieszkańcy dostaną od nas 

informację, że mogą się spodziewać, że to jednak jest rozdzielone i co się stało, to ja myślę, 

że, to jest informacja, która mieszkańcom się przyda. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak 
W najbliższym terminie z możliwych mieszkańcy otrzymają informację związaną z tą nową 

sytuacją w gospodarce ściekowej w naszej Gminie. Będzie to polegać na tym, że otrzymają 

do podpisania nowe umowy między Gminnym Zakładem Komunalnym a nimi właśnie, 

ponieważ te dotychczasowe w sposób naturalny, poprzez te, które zaproponujemy do 

podpisania, przestaną być ważne. Jest to kwestia jak nie dni to najbliższych tygodni. Ja nie 

chcę być oponentem w związku z tą troską, którą Pan Przewodniczący wyraża, ale dzisiejsza 

sytuacja z deklaracjami opłat za śmieci, kiedy przez kilka tygodni dyżurowaliśmy wespół                 

z przedstawicielami Komunalnego Związku Gmin i Regionu Leszczyńskiego, dzisiaj 

naprawdę sporo ludzi przyszło mówiąc: proszę mi dać deklarację, proszę mi pomóc wypełnić 

oczywiście mają do tego pełne prawo. Zmierzam do tego, że ta szeroka kampania, którą 

prowadziliśmy i tak nie spowodowała tego, że wszyscy dopełnili formalności w stosownym 

czasie. Jeszcze raz powtórzę, będziemy w odpowiednio dobrym czasie wysyłać propozycje 

nowych umów, dotyczy to tych z Państwa, naszych mieszkańców, którzy mieszkają                        

w miejscowościach, w których jest sieć kanalizacji sanitarnej.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Tak jest. A propos śmieci powiem tylko, że dla mnie to w ogóle jest zadziwiające, że KZGRL 

jeszcze nie przesłał nam wszystkim, bo chyba nie przysłał a obiecywał, że przyśle ulotki, jak 

mamy segregować śmieci, itd. Miało to być w grudniu, dostaliście Państwo? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Na tych spotkaniach ulotki były rozdawane. Są też dostępne w sieci. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Czyli przy wypełnianiu deklaracji, tak? I ostatnia moja uwaga. Proszę Państwa, wkrótce 

rozpoczynamy rok 2020, rok 650-lecia nadania praw miejskich Osiecznej. Od kilku miesięcy 

prosiłem i namawiałem, żebyśmy podyskutowali, jak możemy świętować tą uroczystość                 

i rocznicę. W ostatnich dniach pomyślałem sobie, że jak nie wymyślimy takiego sposobu, to 

może zróbmy coś co by po nas zostało i przy tej okazji zostało w Osiecznej. W związku z tym 

pomyślałem, że może przy woli Rady Miejskiej i dobrej woli Pana Burmistrza 

wyremontowalibyśmy Plac 600-lecia. Ja nie wiem czy on jest ujęty w zadaniach w ramach 

rewitalizacji na 2020, na co mamy zaplanowane 500.000,00 zł. Nie wiem jakie szczegółowe 

zadania Pan Burmistrz przewiduje do wykonania w tym zakresie ale tak sobie pomyślałem, że 

może przy okazji 650-lecia, Plac 600-lecia dostałby na przykład nowe chodniki, latarnie                   

i schody w stronę klasztoru, o których rozmawialiśmy. Ten Plac wygląda marnie, również                

w kontekście tego jubileuszu. W związku z czym taka moja prośba, żebyśmy spróbowali się 

chociażby przymierzyć do tego zadania.             
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak 
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Propozycje kilkunastu projektów działań 

związanych z obchodami tej rocznicy są w trakcie opracowywania. Przedłożymy je Państwu 

do zaopiniowania i będziemy według tego pomysłu, mam nadzieję, że wspólnie działać. Ja 

już wspomniałem o wieży „Jagoda”, jako elemencie, który można opatrzyć takim tytułem. 

Może niekoniecznie w samej Osiecznej ale to przecież jest jedna Gmina. Mamy pewien 

program i plan dotyczący rewitalizacji samego miasta. Zobaczymy jak będziemy finansowo 

zasobni i na jakie pomysły będzie nas stać. Nazwę Plac 600-lecia można zmienić na                    

650-lecia. Jeden z pomysłów, który zawarty jest w Budżecie dzięki uznaniu Państwa 

Radnych, dotyczy zmiany wystroju tego Placu, tj. remont starego GOK-u. Będziemy starali 

się, a od tego trzeba zacząć, bo nie wyobrażam sobie, żeby było odwrotnie, że najpierw 

zbudujemy chodniki, latarnie a później ciężki sprzęt będzie wjeżdżał i to niszczył czy 

uszkadzał. To wszystko jest do rozmów, ustaleń, będziemy w sprawie tej ważnej rocznicy 

działać.     

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Dziękuję. Proszę Państwa, kto z Państwa Radnych, a jak nie Państwo Radni, to Państwo 

Sołtysi? Nie widzę. Dziękuję. Proszę Państwa zamykam punkt 16. 

Ad. 17. Zapytania i wnioski. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 17 mamy odpowiedzi na zapytania i wnioski. Dzisiaj były dwa zapytania pisemne, 

w związku z czym, jak rozumiem w trybie przewidzianym prawem będzie udzielona 

odpowiedź. W związku z tym uważam, że zrealizowaliśmy punkt 17. 

Ad. 18. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

A w punkcie 18 kończę obrady XIV sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna. Wszystkim 

dziękuję za wspólną pracę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Życzymy Szczęśliwego Nowego 2020 Roku od nas wszystkich dla Was oraz na Wasze ręce 

dla Waszych Rodzin.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Ja też się dołączam do tych życzeń. Życzę Państwu wszystkiego dobrego, zdrowia, szczęścia, 

pomyślności i do zobaczenia. 
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